
BR.0002.6.2025 

P R O T O K Ó Ł nr X/2025 
z X sesji Rady Miejskiej w Chojnicach,  

odbytej w dniu 10 marca 2025 r. w godzinach od 1000 do 1415 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Maciej Polasik. 

Radni Rady Miejskiej – według załączonej listy obecności – załącznik nr 1 do protokołu. 

Radni nieobecni:  

1. Maciej Bonna 

2. Kamil Kaczmarek 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

1. Arseniusz Finster   - Burmistrz Miasta  

2. Adam Kopczyński  - Z-ca Burmistrza Miasta 

3. Tomasz Klemann  - Prezes Miejskich Wodociągów Sp. z o.o. w Chojnicach  

4. Przewodniczący SMO i pozostałe osoby uczestniczące w sesji według załączonej listy obecno-

ści – załącznik nr 2 do protokołu. 

Materiał sesyjny wraz z porządkiem X sesji (biuletyn nr 9/25) został radnym doręczony  

w dniu 28 lutego 2025r. 

Ad. 1 

Przewodniczący Maciej Polasik – witam wszystkich Państwa, witam Gości, witam Panie i Panów 

radnych, witam Pana Burmistrza, Pana Zastępcę. Z kronikarskiego obowiązku przypomnę senten-

cję, a mianowicie informuję, że sesja jest na bieżąco transmitowana i rejestrowana za pomocą elek-

tronicznych środków przekazu. Proszę o wyraźne i głośne wypowiedzi kierowane do mikrofonu, co 

pozwoli na pełną i precyzyjną transkrypcję. Zaznaczam, że wypowiedzi poza mikrofonem bez wy-

raźnego mojego zezwolenia na zabranie głosu nie będą ujęte w protokole. 

Niniejszym otwieram X sesję Rady Miejskiej w Chojnicach. 

Ad. 1 a) 

Przewodniczący Maciej Polasik – stwierdzam, że na dzisiejszej sesji jest 18 radnych, tak że mo-

żemy podejmować decyzje, mamy kworum, możemy uchwalać uchwały. 

Ad. 1 b) 

Przewodniczący Maciej Polasik – czy są jakieś wnioski do porządku obrad? Nie widzę. 

Porządek obrad X sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) wnioski do porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu VIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

3. Przyjęcie protokołu IX sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

4. Powołanie Sekretarza sesji i Komisji Wnioskowej. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między-

sesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z prac w okresie między sesjami. 
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7. Przedłożenie przez Przewodniczących Komisji wniosków i opinii podjętych w okresie między-

sesyjnym. 

8. Ustosunkowanie się do wniosków Komisji. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Miejskiej Chojnice na 2025 r. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025 – 2042. 

11. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorową do-

stawę wody.  

12. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe od-

prowadzanie ścieków.  

13. Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr VII/88/24 Rady Miejskiej w Chojnicach z dnia  

16 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2025 r. 

14. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na 

rok 2025. 

15. Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Miej-

skiej Chojnice dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych  

w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 

osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego.  

16. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji  

z mieszkańcami Gminy Miejskiej Chojnice dotyczących ustalenia części wydatków z budżetu 

Gminy Miejskiej Chojnice na rok 2026.  

17. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapo-

biegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Chojnice na rok 2025. 

18. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu przy 

ulicy Derdowskiego w Chojnicach.  

19. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ronda.  

20. Projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. 

21. Projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. 

22. Projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. 

23. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 

24. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 

25. Projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej. 

26. Projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

27. Projekt uchwały w sprawie zmiany składu komisji stałej Rady Miejskiej. 

28. Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania odwołania radnego z funkcji 

Przewodniczącego lub Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojnicach. 

29. Odwołanie radnego Jana Koperskiego z funkcji Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Chojnicach: 

a) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

b) przeprowadzenie głosowania tajnego, 

c) projekt uchwały w sprawie odwołania radnego Jana Koperskiego z funkcji Zastępcy Prze-

wodniczącego Rady Miejskiej w Chojnicach. 

30. Projekt uchwały w sprawie wyłączenia Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej od udziału  

w kontroli.  

31. Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr VIII/111/25 Rady Miejskiej w Chojnicach z dnia  

27 stycznia 2025 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Chojnicach na rok 2025. 

32. Wnioski i oświadczenia radnych oraz odpowiedzi na wnioski. 

33. Informacje o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach. 

34. Wolne wnioski i oświadczenia klubowe. 

35. Zakończenie X sesji Rady Miejskiej w Chojnicach.  
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Ad. 2 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu drugiego – przyjęcie protokołu z VIII 

sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. Poproszę Pana radnego Radosława Kołaka.  

− Radny Radosław Kołak – protokół został przyjęty i zaakceptowany.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Głosujemy. Kto z Pań i Panów radnych jest za 

przyjęciem protokołu? 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu VIII sesji Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Maciej Polasik – ktoś nie głosował? Bo jest siedemnaście głosów, a powinno być 

osiemnaście. Przepraszam bardzo, jeden mandat wygasł, tak że jest nas dzisiaj siedemnastu. 

liczba oddanych głosów  – 17 

za  – 17 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Protokół VIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach został przyjęty. 

Ad. 3 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu trzeciego, a mianowicie przyjęcia pro-

tokołu z IX sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. Pan radny Bogdan Kuffel, bardzo proszę.  

− Radny Bogdan Kuffel – z protokołem zapoznałem się, proszę o przyjęcie go bez odczytania. 

Przewodniczący Maciej Polasik – głosujemy. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem pro-

tokołu z IX sesji Rady Miejskiej w Chojnicach? 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu IX sesji Rady Miejskiej.  

liczba oddanych głosów  – 17 

za  – 17 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Protokół IX sesji Rady Miejskiej w Chojnicach został przyjęty. 

Ad. 4 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu czwartego porządku obrad, a miano-

wicie powołanie Sekretarza sesji i Komisji Wnioskowej. Na Sekretarza sesji proponuję radnego 

Sebastiana Matthesa. Czy Pan radny wyraża zgodę? 

− Radny Sebastian Matthes – Panie Przewodniczący, oczywiście że wyrażam zgodę. Będę czuł 

się zaszczycony. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Do Komisji Wnioskowej proponuję Panów 

radnych – Marka Szanka i Antoniego Szlangę. Czy Panowie radni wyrażają zgodę? 

− Radny Marek Szank – wyrażam zgodę. 
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Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Szlanga? 

[wypowiedź radnego Antoniego Szlangi poza mikrofonem] 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do głosowania… Panie Patryku, bardzo proszę  

o zalogowanie się. Od tego momentu jest nas osiemnastu na sali. Przystępujemy do głosowania 

kandydatury Pana radnego Sebastiana Matthesa na Sekretarza dzisiejszej sesji.  

Przystąpiono do głosowania nad kandydaturą radnego Sebastiana Matthesa na Sekretarza X sesji 

Rady Miejskiej. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Na Sekretarza X sesji Rady Miejskiej w Chojnicach powołano radnego Sebastiana Matthesa. 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do głosowania Komisji Wnioskowej. Kto z Pań  

i Panów radnych jest za przyjęciem kandydatur: Pana radnego Marka Szanka i Pana radnego Anto-

niego Szlangi do tej komisji? 

Przystąpiono do głosowania składu Komisji Wnioskowej. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Powołano Komisję Wnioskową X sesji Rady Miejskiej w Chojnicach w składzie:  

radny Marek Szank i radny Antoni Szlanga. 

Ad. 5 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu piątego, a mianowicie informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

W tej chwili chciałbym bardzo serdecznie podziękować byłej radnej, Pani Agnieszce Lewińskiej, 

która z przyczyn zawodowych zrzekła się mandatu radnego. Chciałem jej serdecznie podziękować 

za współpracę i za miłe wrażenie, jakie po sobie w naszej radzie zostawiła. Dziękuję bardzo. 

Wszystkie informacje o moich działaniach zostały Paniom i Panom radnym przekazane drogą elek-

troniczną. Chciałbym zatrzymać się w jednym punkcie, a mianowicie Prokuratura Rejonowa  

w Chojnicach, na moje ręce, złożyła informację o zagrożeniu przestępczością w 2024 r. na terenie 

miasta Chojnice i chciałbym ten tekst Państwu radnym przeczytać w całości: 

Na terenie miasta Chojnice w 2024 r. odnotowano 727 przestępstw, z kolei w 2023 r. takich spraw 

odnotowano 664, co stanowi znaczny wzrost. W 2024 r. odnotowano podobną ilość przestępstw 

popełnionych przez kierujących pojazdami mechanicznymi w stanie nietrzeźwości. W 2024 r. takich 

przestępstw stwierdzono 42, przy 48 w roku 2023. W roku 2024 na terenie miasta Chojnice miało 

miejsce 12 różnego rodzaju przestępstw drogowych, przy 24 w roku 2023, co stanowi spory spadek. 

Jeżeli chodzi o najpoważniejsze przestępstwa przeciwko życiu i zdrowiu to wskazać należy, że  

w 2024 r. stwierdzono 2 zabójstwa, w 2023 r. – 1. Nie stwierdzono natomiast żadnego przestępstwa 

z kategorii zgwałceń, podobnie jak w roku 2023, natomiast miały miejsce 4 przypadki rozbojów  

i wymuszeń rozbójniczych, podobnie jak w 2023 r. Nadto miały miejsce 3 zdarzenia z kategorii po-

bicia i bójki, 1 w roku 2023 i 6 różnego rodzaju uszczerbków na zdrowiu, przy 11 w 2023 r. Jeżeli 

chodzi o przestępstwa przeciwko mieniu to w 2024 r. stwierdzono 90 przypadków kradzieży mienia, 

przy 120 w roku 2023, 40 przestępstw kradzieży z włamaniem, przy 46 w roku 2023, 4 przypadki 
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kradzieży samochodów, przy 7 w 2023 oraz 50 przypadków zniszczenia mienia, przy 67 w roku 

2023. W roku 2024 na terenie Chojnic odnotowano większą ilość przypadków przestępstw przeciw-

ko rodzinie, tj. 87 przy 74 w roku 2023. Coroczna wysoka ilość tego typu przestępstw wynika głów-

nie ze zmiany przepisów karnych w zakresie ścigania przestępców alimentacyjnych. Inaczej sytua-

cja przedstawia się w zakresie przestępstw z ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii, w analogicz-

nym okresie czasu stwierdzono spadek przestępstw z tej kategorii z 81 w roku 2023 do 73 w roku 

2024. Zagrożenie przestępczością na terenie miasta Chojnice uznać należy za kształtujące się na 

poziomie średnim. Zwalczanie przestępczości polega generalnie na dążeniu do wykrycia sprawcy 

każdego przestępstwa, jego szybkie osądzenie oraz pozbawienie go korzyści uzyskanych z popełnio-

nego przestępstwa. Podpisał Prokurator Rejonowy – Mirosław Józef Orłowski. 

Ad. 6 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu szóstego, a mianowicie sprawozdanie 

Burmistrza Miasta Chojnice z prac w okresie między sesjami. Bardzo proszę, Panie Burmistrzu.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Miasto Chojnice pozyskało prawie 3,6 mln zł z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

Samorządowych, mówimy o ul. Willowej, Przytorowej, Miętowej. Już jesteśmy w fazie 

rozstrzygania przetargu. Jest aż ośmiu oferentów i najniższą ofertę, najniższą cenę 

zaproponowała firma Pana Dariusza Sala – 4.468.000 zł. Najwyższa cena to 5.730.000. 

Kosztorys był na ponad 7 mln, tak więc duże zaskoczenie. Na rynku jest duża konkurencja w tej 

chwili w branży drogowej, jeżeli dokumenty firmy Pana Dariusza Sala będą w porządku to on 

ten przetarg wygra i będzie realizował tę inwestycję. W tym miejscu chciałbym podziękować 

Pani Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej za to, że promowała tę inwestycję i dbała o nią, 

mówię o Renacie Dąbrowskiej. Cały czas mówiliśmy, że będzie realizowana. To przeciągnięcie 

czasowe związane było z planem miejscowym, który realizowaliśmy z wykupem zbiornika 

retencyjnego, z realizacją przyłączy gazowych. W tej chwili temat będzie realizowany w taki 

sposób, żeby to zadanie zostało zrealizowane do końca tego roku. 

Kolejna sprawa – Warsztat Terapii Zajęciowej i Centrum Mieszkaniowe. Aż pięć ofert 

projektowych, najniższa była oferta na kwotę 198 tys. zł, ale wygrywa oferta na kwotę 202 tys. 

zł. Tam było punktowanie w taki sposób zaprojektowane, że 60% to była cena, 40% to było 

doświadczenie. I firma z Warszawy – Akint Sp. z o.o. jest na pierwszym miejscu. Jeżeli 

dokumenty będą w porządku, to ta firma wygra przetarg. Tutaj dzisiaj wykonujemy ruch 

dokładający środki. Bardzo trudno jest wycenić koszt dokumentacji projektowej, tutaj wszystko 

zależy od tego jakie pracownie się zgłoszą. Akurat pracownia Akint ma duże doświadczenie, też 

już projektowała Warsztaty Terapii Zajęciowej. Tak więc do końca września powinniśmy ten 

projekt zrealizować. 

Wydział Budowlano – Inwestycyjny będzie przygotowywał w tej chwili przetarg na fragment 

Drogi do Władysławka w granicach miasta i na roboczo na tak zwaną ul. Wodeckiego.  

No i wiemy, że mieszkańcy ul. Belona i Władysławka są wykluczeni komunikacyjnie na skutek 

budowy zachodniego obejścia. Zgodnie z naszymi zobowiązaniami uruchomiliśmy już przejście 

dla pieszych i dla rowerzystów, chroniąc bezpieczeństwo uczestników tej komunikacji 

specjalnymi barierami od zbiorników wodnych i w tej chwili na roboczo ul. Wodeckiego, która 

będzie naokoło zbiornika łączyć się z ul. Żeromskiego ma szansę na realizację jeszcze w tym 

roku. Kosztorys jest 3,6 mln zł, nie zamierzam czekać i przetarg szybciutko ogłosimy,  

a rozstrzygniemy go na sesji Rady Miejskiej w kwietniu, przed świętami, w taki sposób, że na 

pewno trzeba będzie dołożyć jakieś środki z wolnych środków, które w budżecie miasta na 

szczęście posiadamy. 

Tak samo ogłaszamy i rozstrzygamy przetarg na kanalizację deszczową na ul. Borówkowej. 

Państwo pamiętacie, przy ulewach tam zawsze powstawało jezioro. Chcemy zniwelować ten 

problem, żeby go po prostu nie było. Te 3,6 mln zł, w kontekście budowy ul. Wodeckiego, to 

jest taki dodatkowy koszt budowy zachodniego obejścia, który jest oceniany, ten pierwszy 
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odcinek, w tej chwili bardzo dobrze przez korzystających. Drugi odcinek będzie otwarty po 20 

marca. 

Kolejna sprawa, wykonaliśmy przyłącze energetyczne do Domku pod Sosną i temat jest już 

zamknięty. 

Kolejna sprawa, to ul. Obrońców Chojnic, prace postępują zgodnie z harmonogramem. Bardzo 

są uciążliwe komunikacyjnie dla mieszkańców, ponieważ odcięliśmy ul. Jana Pawła II, za co 

przepraszamy. 

Derdowskiego i Ceynowy, Starostwo deklaruje, że w maju będą te dwie ulice gotowe już, jak to 

się mówi, na tip-top. 

Kolejna sprawa, ja chciałbym zaproponować Państwu radnym, żebyśmy na najbliższej komisji 

gospodarki komunalnej porozmawiali o projektach, które mamy, o projektach, które 

realizujemy i żebyśmy ustalili kilka celów strategicznych. Trwa na przykład dyskusja czy 

ważniejsza jest ul. Zamieście, czy ważniejsza jest Miłosza i Żeromskiego? No, to są parametry, 

są wskaźniki, które decydują o tym, która ulica jest ważniejsza. Przede wszystkim obciążenie 

ruchem, przede wszystkim ilość skomunikowanych mieszkańców i tak dalej, i tak dalej. Ja 

chciałbym poprosić o takie memorandum czasowe w zbieraniu petycji, podpisów i tak dalej, 

wyjdźmy do społeczeństwa z jasnym przekazem. Ja od razu mówię, że ul. Miłosza  

i Żeromskiego jest projektowana i to jest potrzeba chwili, żeby zaprojektować, natomiast na 

Zamieściu też trzeba zbudować, powiedzmy, oświetlenie, czy poprawić płyty, ale od razu 

wszystkiego nie zbudujemy. Budując zachodnie obejście to jest tak jakbyśmy zbudowali 

dziesięć ulic, nawet więcej, dwadzieścia ulic osiedlowych. 75 mln podzielić przez 3 mln, to jest 

dwadzieścia ulic. Tak, to by się przełożyło, gdybyśmy takie pieniądze my tutaj mieli. Dlatego 

deklaruję, że chciałbym z Państwem porozmawiać i przedstawić sposób patrzenia na problem 

ratusza, ale jesteśmy otwarci też na innowacje, które Państwo jako radni byście ewentualnie 

chcieli zgłosić. 

Dementuję informację podawaną przez jednego z radnych Klubu Prawa i Sprawiedliwości, że 

nie działa linia RDF-u, czyli produkcja paliwa ze śmieci. Działa, produkujemy, sprzedajemy, 

mamy wszystkie pozwolenia, mamy wszystkie uzgodnienia. Nie mamy jeszcze certyfikatu, ale 

proces certyfikacji trwa wtedy, kiedy się już produkuje to paliwo. My sprzedajemy i tutaj są… 

Znaczy, sprzedajemy płacąc za odbiór RDF-u, żeby była jasność, tak? Za odbiór balastu też 

płacimy, ale ta różnica daje nam oszczędności. Jakie one będą, spółka na pewno przedstawi to 

po pierwszym półroczu. Linia RDF-u, też dla Państwa wiedzy, kosztowała około 5 mln zł, a nie 

120 mln jak mówi się w internecie.  

Budynek komunalny, decyzje o zasiedleniu są podjęte, mieszkańcy przyjęli te decyzje. Wszyscy 

wpłacili kaucje, nie było żadnych odwołań i skarg. W tym tygodniu będziemy chcieli, jeżeli 

jeszcze formalności dokończymy z wykonawcą, będziemy chcieli wręczać klucze. 

Wandale, którzy zniszczyli, znaczy skopali kosz i zniszczyli drzewka czy wsporniki do 

drzewek, zostali ujęci. To są ludzie mający po osiemnaście, dziewiętnaście lat. Nie unikną kary. 

W tej chwili monitoring w mieście jest tak dobry i mamy tak dobrą policję i straż miejską, że 

każdego wandala jesteśmy w stanie ująć. Ja żałuję, że nie można twarzy pokazywać tych ludzi, 

bo na pewno by się bardziej wstydzili, gdyby ich pokazać, tak? Oni nie tylko skopali ten kosz  

i te drzewka poniszczyli, jeszcze po drodze samochód porysowali, jeszcze znak wykrzywili. 

Mamy całą ich drogę, całą ich ścieżkę, całą trajektorię jak się poruszali.  

Dalej, muszą Państwo też się dowiedzieć o tym, że w tym roku będzie modernizowana  

ul. Drzymały. Starostwo otrzymało środki, niepełne jeszcze, ale będą dopełnione  

z oszczędności, a to, że są oszczędności, no to widać na bazie miasta Chojnice, gdzie my 

wydatkujemy z dotacji powiedzmy 2,3 mln, a dostaliśmy przeszło 3,5 mln. Czyli na jednej 

robocie, mówiąc kolokwialnie, mamy już takie oszczędności. 

Jest umowa na budowę lodowiska podpisana przez nas, leży w Ministerstwie, Pan Minister na 

pewno już podpisał. Będziemy tak prowadzić tę inwestycję, żeby na zimę 2026 lodowisko już 

funkcjonowało. Przypominam, że tam będzie wypożyczalnia łyżew, będzie również 

dedykowany osobom, które będą chciały prowadzić punkt gastronomiczny w taki sposób, żeby 

to mogło funkcjonować z korzyścią dla obywateli. 
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I jeszcze na koniec chciałbym powiedzieć Państwu parę słów o bibliotece. Ja podpisałem 

program naprawczy. Oczywiście możemy go omawiać bardziej szczegółowo, moim zdaniem, 

na komisji stosownej, merytorycznej, tylko powiem, że ten program obejmuje szereg działań  

w różnych obszarach. Wymienię obszary. To jest digitalizacja usług. Dalej, optymalizacja 

zarządzania personelem, renegocjacja umów i przegląd dostawców. Współpraca 

międzyinstytucjonalna, stały monitoring i analiza wyników.  

Działania dotyczące bezpośrednio Filii nr 6. I to wymienię, o co chodzi, żeby była zupełna 

jasność. Wprowadzić elektroniczny system obsługi biblioteki – niezwłocznie. To jest potrzebne, 

bo zawsze będziemy się przekładać, czy statystyka jest właściwa, czy nie jest właściwa. A ten 

system jest czytelny i on nie spowoduje żadnych perturbacji. Zredukować ilość etatów do 

minimum. Sugerowana ilość etatów – dwa. Redukcja możliwa jest poprzez zmiany 

organizacyjne, adaptacyjne, poprzez połączenie wewnętrzne pomieszczeń działu dla dorosłych  

i dla dzieci. Sytuacja w naszej filii jest taka, że żeby obsłużyć dziecko to jest potrzebna druga 

osoba. Tak nie może być, bo tych wypożyczeń dla dzieci jest kilka, kilkanaście dziennie i to jest 

jeden etat. Dlatego musi być tak stworzona przestrzeń, żeby osoba, która obsługuje dział 

dziecięcy widziała co się dzieje w dziale dla dorosłych. Dalej, zredukować funkcje kierownika. 

Wszystkie decyzje organizacyjne przekazać zastępcy. Wydłużenie godzin pracy działu 

dziecięcego oraz dla dorosłych minimum do godz. 1700, a najlepiej do godz. 1800. Bo biblioteka 

czynna do godz. 1500, to raczej nie jest dobre rozwiązanie dla nikogo, chyba że dla seniorów. 

Seniorzy mają czas przed południem, ale pracujący, czy rodzice… Sam jestem rodzicem 

ośmioletniej córki, to nie miałbym czasu, żeby do 1500 pójść do biblioteki. Wierzę, że powyższe 

zalecenia usprawniające funkcjonowanie biblioteki oraz jej filii umożliwi jednocześnie 

realizację założonego celu jakim jest popularyzacja czytelnictwa. Tutaj przypomnę, że 

biblioteka w miejscowości Charzykowy – 1,75 etatu, 1,1 tys. czytelników. To jest cel, do 

którego powinniśmy bezpośrednio zmierzać. 

I na zakończenie chciałbym powiedzieć, Wysokiej Radzie, że urząd, którym kieruję jest otwarty 

na wszelkie kontrole, wszelkie. I Komisji Rewizyjnej, i radnych, i grup radnych, ale uprzejmie 

prosiłbym, żeby te kontrole realizować w sposób cywilizowany. Co ja przez to rozumiem. Mam 

cztery notatki z kontroli, które przeprowadzali przedstawiciele Klubu Prawa i Sprawiedliwości, 

w jednej kontroli uczestniczyła Pani radna Marzenna Osowicka. Proszę Państwa, straszenie 

policją, prokuraturą, mówienie o zarzutach łamania prawa, mówienie o tym, że radny może sam 

wejść tam, gdzie chce, wziąć to co chce, mówienie, że jako radny jest ponad dyrekcję, jego 

polecenia trzeba słuchać. Dochodzi do sytuacji takich, gdzie Pan radny Kamil Kaczmarek 

otwiera sobie szafę, wyjmuje segregator, fotografuje dokumenty, które leżą na biurku. Moi 

pracownicy czują się zastraszeni. Jeżeli takie sytuacje będą miały miejsce, to nie wykluczam 

właśnie wezwania policji w takich sytuacjach. No, bądźmy dla siebie życzliwi. Kontrolujmy, 

Państwo od tego jesteście, kontrolujcie, ale nie w taki sposób, żeby zastraszać i straszyć wręcz 

moich pracowników, o to bym bardzo uprzejmie Państwa prosił. 

W drugiej części, Pan Wiceburmistrz Adam Kopczyński. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę… Nie ma dyskusji nad sprawozdaniem 

Burmistrza. Dyskusja – wnioski i oświadczenia radnych, punkt trzydziesty drugi, Marzenno, 

naprawdę. Trzymajmy się tego co zostało powiedziane wcześniej…  

[wypowiedź Burmistrza Arseniusza Finstera i radnej Marzenny Osowickiej poza mikrofonem]  

Przewodniczący Maciej Polasik – ale, z całym szacunkiem, Pani radna. Ja nie mówię, że Pani nie 

będzie mogła, tylko nie w tym punkcie. Pan Zastępca Burmistrza, proszę. 

− Z-ca Burmistrza Adam Kopczyński – dziękuję, Panie Przewodniczący. Panie Przewodniczą-

cy, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Rozpoczęła się procedura corocznych równań dróg.  

W zeszłym tygodniu rozpoczęliśmy, w czwartek, od równania ulic – Norwida, Lenartowicza, 

Wierzbowa, Słoneczne Wzgórze, między innymi. W tym tygodniu rozpoczynamy od ul. Poma-
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rańczowej, Klonowej, Zamieście. Równanie polega także na uzupełnieniu brakującego kruszy-

wa na poboczach, tak to będzie wyglądało przy ul. Zamieście i na przykład Wróblewskiego. 

Dziękuję wszystkim radnym, którzy monitują drogi gruntowe. Ten proces trwa i co roku wyglą-

da w ten sam sposób, kiedy nam warunki pogodowe pozwalają wkraczamy z równiarką, z kru-

szywem i umożliwiamy mieszkańcom poprawę jakości dojazdu do domu. Przypomnę Państwu, 

że w mieście Chojnice mamy około 20 km dróg gruntowych plus odrębnie traktujemy osiedle 

Metalowiec około 5 km, więc systematycznie na osiedlach będziemy dokonywać napraw dróg 

gruntowych i uzupełniać je o brakujące kruszywo. 

W tym tygodniu nastąpi wypłata kolejnej transzy stypendiów dla klubów. Mówię o tym, ze 

względu na pojawiające się ostatnio wątpliwości co do Klubu Red Devils. Chciałbym Państwu 

powiedzieć, że jeżeli chodzi o stypendia za styczeń i luty, wszystkie kluby sportowe, które te 

stypendia otrzymają rozliczyły się na podstawie rachunków i list otrzymanych stypendiów. Tak 

że do 15 marca wypłacimy wszystkim klubom sportowym, które o te stypendia zabiegały do-

kładnie 110.600 zł, co potwierdza dzisiejszy dokument, który podpisałem. 

W zeszłym tygodniu zwróciła się do nas Pani Wojewoda o przygotowanie informacji na temat 

wysokości środków realnie możliwych do wydatkowania w roku bieżącym i następnym w ra-

mach dofinansowania zadań własnych oraz zadań zleconych z zakresu administracji rządowej,  

z zakresu ochrony ludności i obrony cywilnej. Jak Państwo wiedzą funkcjonuje Ustawa o obro-

nie Ojczyzny, która nałoży na nas dużo nowych obowiązków. Województwa przygotowują się 

do wzmożonego wydatkowania środków w związku z obronnością. Na rok 2025 zaplanowali-

śmy, skierowaliśmy do Pani Wojewody zapotrzebowanie rzędu 1.781.000, a na przyszły rok za-

potrzebowanie na poziomie 30.410.000 zł. Są to kwoty, które są deklarowane. Najciekawszą 

pozycją, o której mówimy, to jest budowa i remont infrastruktury związanej z ochroną ludności 

i obroną cywilną, w tym budowli ochronnych, w tym przygotowanie dokumentacji technicznej. 

Jeżeli takie środki się pojawią na poziomie rządowym, chcielibyśmy wykonywać projekty 

związane z magazynami obrony cywilnej i schronami, które znalazłyby się na terenie naszego 

miasta. Są to, tak jak wspomniałem, kwoty deklaratywne, nie ma żadnych środków jeszcze na 

poziomie rządowym. Jeżeli one się pojawią przystąpimy do tego, żeby poprosić Państwa o za-

bezpieczenie środków na projektowanie w budżecie miasta. 

Trwa nabór wniosków do Chojnickiego Budżetu Obywatelskiego. Dysponujemy wglądem do 

systemu osób, które zgłaszają projekty. W tej chwili w systemie on-line zarejestrowanych jest 

kilkanaście osób, które najprawdopodobniej złożą do 16 marca wnioski. W tej chwili do nasze-

go ratusza on-line wpłynęły dwa wnioski i jeden w wersji tradycyjnej, papierowej. Czyli mamy 

trzy wnioski. Zachęcam bardzo, żeby składać takie wnioski. Wszystkie zadania w ramach zadań 

własnych gminy mogą być zrealizowane. Przypomnę, że na ten cel mamy zarezerwowane 3 mln 

zł. Zachęcam do odwiedzenia naszej strony internetowej bo.miastochojnice.pl, gdzie są wszyst-

kie informacje, ale także można zgłaszać wnioski do budżetu obywatelskiego w formie interne-

towej. 

Chciałby powrócić także do Drogi do Władysławka i Belona. Tutaj należą się wielkie podzię-

kowania dla Pana Wójta oraz radnych gminy Chojnice, którzy przeznaczyli środki finansowe na 

wykonanie drogi od Władysławka w kierunku Drogi do Władysławka i Belona, które znajdują 

się na terenie miasta Chojnice. Jest to odcinek o długości około 250 metrów. Cały ten odcinek 

wykonany będzie z płyty Jumbo, wykonuje to firma Adriana Paszko – Ad-Bet. Prace będą trwa-

ły przez dwa tygodnie. Pojawił się taki pewien mały dysonans informacyjny, gdyż mieszkańcy 

od Pani sołtys Topoli, uzyskali informację, że droga będzie przez dwa tygodnie nieprzejezdna. 

Jest to nieprawda. Przez pierwszy tydzień, kiedy będzie trwało korytowanie będzie możliwa mi-

janka, a utrudnienia będą w drugim tygodniu, kiedy te płyty będą kładzione i w godzinach pracy 

ten przejazd na pewno będzie niemożliwy. Ale przed rozpoczęciem pracy przez firmę Ad-Bet  

i po zakończeniu ten dojazd do posesji będzie umożliwiony, ale także będzie umożliwiony dla 

służb komunalnych, czy też służb związanych z ratownictwem medycznym. 

Chciałbym przypomnieć serdecznie naszym przewodniczącym osiedli, aby podawali terminy 

zebrań osiedlowych. Zgodnie z naszym statutem wszystkie zebrania osiedlowe powinny zakoń-

czyć się z dniem 30 kwietnia tego roku. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo.  

Ad. 7 

Przewodniczący Maciej Polasik – i kolejnym punktem jest punkt siódmy porządku obrad, a mia-

nowicie – przedłożenie przez Przewodniczących Komisji wniosków i opinii podjętych w okresie 

międzysesyjnym. Zaczynamy od Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Miesz-

kaniowej. Bardzo proszę, Pan radny Antoni Szlanga. 

− Radny Antoni Szlanga – Szanowni Państwo, posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska, Go-

spodarki Komunalnej i Mieszkaniowej odbyło się w dniu 3 marca. Tradycyjnie dwa punkty: 

pierwszy – opiniowanie materiału sesyjnego, drugi – sprawy bieżące. 

W tym pierwszym punkcie zabrała głos Pani Skarbnik, która przybliżyła zmiany w budżecie 

miasta na ten rok. Następnie radni mieli szereg pytań do obecnych na tym posiedzeniu dyrekto-

rów wydziałów, chodziło o uszczegółowienie poszczególnych projektów uchwał. Te odpowie-

dzi zostały udzielone, ponieważ w posiedzeniu komisji brali udział wszyscy dyrektorzy wydzia-

łów, którzy mieli w zakresie planu, znaczy programu sesji swoje uchwały. Komisja postanowiła 

przyjąć do wiadomości materiał sesyjny. 

W sprawach bieżących było kilka czy kilkanaście pytań, gdzie obecni radni i osoby spoza rady 

zadawały pytania. Najważniejsze dwa problemy, które zostały poruszone, to jest sprawa odbioru 

odpadów tekstylnych. I tutaj Pan dyrektor Łukasz Prill udzielił informacji, że ponieważ nie 

wszyscy mają auta, nie wszyscy chcą udać się do Nowego Dworu z odwozem odpadów tekstyl-

nych, w związku z tym zostanie ustalony punkt. Ten punkt, to najprawdopodobniej oczyszczal-

nia ścieków na ulicy Zielonej, gdzie będzie można te odpady tekstylne dostarczyć. Oczywiście 

będzie to monitorowane jaka jest skala tego zagadnienia i ewentualnie mogą być jeszcze przyję-

te inne rozwiązania. 

Radni zwrócili także uwagę i apel do Pana Burmistrza o ewentualne znalezienie środków, które 

pozwoliłyby na realizację zadania przyjętego w poprzedniej kadencji, mianowicie odnowienia, 

czy rewitalizacji groty modlitewnej Chrystus w Ogrójcu, która znajduje się na zapleczu kaplicy 

Świętego Boromeusza. Wydaje się, że jest to zadanie dosyć ważne z punktu widzenia starszych 

chojniczan, którzy pamiętają, że pod grotą była kostnica miejska przez wiele, wiele lat. Stamtąd 

byliby wyprowadzani różni chojniczanie, w tym także zasłużeni chojniczanie. I propozycja jest 

taka, żeby wrócić do tego tematu, ewentualnie odchudzić ten projekt, który jest no, projektem 

bardzo bogatym i powiedziałbym efektownym, ale ze względu na środki finansowe można by-

łoby ten projekt odchudzić. 

Komisja przyjęła jeszcze plan pracy na rok bieżący. Są tam cztery zagadnienia. Chcę powie-

dzieć, że całość materiału zawarta jest na stronach internetowych. Biuro Rady przygotowało 

odpowiednie wpisy na tę stronę. Tak że tyle informacji o Komisji Ochrony Środowiska, Gospo-

darki Komunalnej i Mieszkaniowej. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Następna w kolejności, Komisja Budżetu  

i Rynku Pracy, Pan radny Kazimierz Jaruszewski, bardzo proszę. 

− Radny Kazimierz Jaruszewski – Wysoka Rado, Szanowni Państwo. W okresie międzysesyj-

nym odbyły się dwa posiedzenia Komisji Budżetu i Rynku Pracy – 12 lutego i 3 marca. Zebra-

nie 12 lutego miało charakter tematyczny i dotyczyło działalności bieżącej Miejskiego Zakładu 

Komunikacji, stanu taboru autobusowego i zaplecza technicznego, a także przedstawienia za-

mierzeń i potrzeb na kolejne lata. W obradach, spoza komisji, uczestniczyli: Pan Dariusz Sa-

wicki – Prezes Miejskiego Zakładu Komunikacji, Pan Bartosz Knitter – specjalista do spraw 

rozwoju, transportu i marketingu, Pan Adam Kopczyński – Zastępca Burmistrza, Pani Wioletta 

Szreder – Skarbnik Miasta i Pan Jerzy Erdman – przedstawiciel mediów. 

Pan prezes MZK przedstawił obszerne sprawozdanie dotyczące realizacji zadań statutowych za-

kładu oraz planów inwestycyjnych i remontowych oraz kierunków rozwoju przedsiębiorstwa. 
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Pytania radnych dotyczyły między innymi: stanu zatrudnienia, zakupów autobusów, systemu 

dynamicznej informacji pasażerskiej, systemu FALA i jego efektywności, kursowania autobu-

sów na osiedlu Bursztynowym i ul. Rzepakowej. 

W zebraniu, które odbyło się 3 marca spoza składu komisji udział wzięli: Burmistrz Chojnic – 

Pan Arseniusz Finster, Zastępca Burmistrza – Pan Adam Kopczyński, Skarbnik Miasta – Pani 

Wioletta Szreder, Prezes Miejskich Wodociągów – Pan Tomasz Klemann, dyrektor wydziału 

gospodarki nieruchomościami – Pan Jacek Marczewski, Pani dyrektor Ośrodka Profilaktyki 

Rodzinnej – Pani Agnieszka Kortas-Koczur i przedstawiciele mediów – Pani Maria Eichler  

i Pan Argymir Iwicki. 

Prezes Miejskich Wodociągów uszczegółowił dwa projekty uchwał i przedstawił zebranym te-

mat dopłat do taryfy za zbiorową dostawę wody i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Pani 

Skarbnik zreferowała aktualne zmiany w budżecie i wieloletniej prognozie finansowej. Głos za-

brał też Pan dyrektor Marczewski w sprawie wartości nieruchomości 575/4 oraz jej ceny zbycia. 

Temat ten bowiem nieco wcześniej, tego dnia został podniesiony na komisji gospodarki komu-

nalnej i z pewnością zainteresuje członków tej komisji. Zatem krótko zacytuję wypowiedź dy-

rektora Marczewskiego, cytuję: wartość tej działki w chwili nabycia wynosiła 1.144.600 zł, cena 

zbycia będzie nie mniejsza niż wartość tej działki w chwili nabycia, więc można powiedzieć, że 

będzie sprzedawana za niespełna 150% średniej wartości metra kwadratowego gruntu nabytego 

w chwili umorzenia. Koniec cytatu. 

W sprawach bieżących poruszono temat ewentualnego wprowadzenia wyłącznie bezgotówko-

wych operacji finansowych w relacjach urzędu i podległych jednostek z podmiotami zewnętrz-

nymi. Pani radczyni, na wniosek przewodniczącego komisji, przygotowała już opinię prawną  

w tej materii, która trafi, być może już trafiła nawet do członków komisji. Z opinii wynika, że  

z rozliczeń gotówkowych nie możemy zrezygnować. 

W tym punkcie porządku obrad głos zabrał też Pan Burmistrz, który odniósł się do zakupu sze-

ściu nowych autobusów elektrycznych. Szczegółowe protokoły oddające przebieg obrad do-

stępne są na stronach BIP i w Biurze Rady Miejskiej. Dziękuję Państwu za uwagę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo, Panie radny. Kolejna komisja, to Komisja 

Edukacji i Kultury. Pan radny Bogdan Kuffel, bardzo proszę. 

− Radny Bogdan Kuffel – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Radni, Szanowni 

Goście. Komisja Edukacji odbyła swoje posiedzenie w dniu 3 marca. Komisja liczy dziewięciu 

członków, obecnych było siedmiu, dwóch członków nieobecnych. Po stwierdzeniu kworum 

komisja była prawomocna do odbycia posiedzenia. Spoza komisji byli obecni: Anna Lipińska – 

dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Chojnicach, Przemysław Zientkowski – zastępca dy-

rektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w Chojnicach, Grzegorz Czarnowski – dyrektor Wy-

działu Edukacji, Wychowania i Zdrowia, Radosław Krajewicz – dyrektor Chojnickiego Cen-

trum Kultury, Łukasz Sajnaj – zastępca dyrektora Chojnickiego Centrum Kultury, Monika 

Szczukowska – mieszkanka, Kamil Kaczmarek – radny Rady Miejskiej w Chojnicach, Arse-

niusz Finster – Burmistrz Miasta Chojnice, Adam Kopczyński – Zastępca Burmistrza Miasta 

Chojnice, przedstawiciele mediów. 

Odczytałem pismo, które wpłynęło za pośrednictwem Biura Rady na moje ręce, wystosowane 

przez Panią radną Marzennę Osowicką, następującej treści: Szanowny Pan Przewodniczący 

Komisji Edukacji i Kultury Bogdan Kuffel. Zwracam się z uprzejmą prośbą o jak najszybsze 

zwołanie posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury w celu dokładnej analizy sytuacji Filii nr 6 bi-

blioteki miejskiej w Chojnicach i jej funkcjonowania w ramach biblioteki miejskiej. Należy pod-

dać wnikliwemu rozpatrzeniu sytuację finansową filii w systemie biblioteki miejskiej oraz finan-

sowanie kultury przez Urząd Miejski w Chojnicach. Komisja szczególnie powinna zająć się 

kwestią wdrożenia działań naprawczych w latach 2022-2025 przez bibliotekę miejską dla po-

prawy sytuacji Filii nr 6. Z poważaniem Marzenna Osowicka. 

Na to pismo została udzielona Pani radnej i pozostałym radnym, członkom komisji, następująca 

odpowiedź: W związku z Pani prośbą o jak najszybsze zwołanie posiedzenia Komisji Edukacji  
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i Kultury w celu dokładnej analizy sytuacji Filii nr 6 biblioteki miejskiej w Chojnicach, jej funk-

cjonowania w ramach biblioteki miejskiej, uprzejmie informuję, iż zwołanie komisji w przyszłym 

tygodniu, tu chodziło o tygodnie feryjne, jest niemożliwe z uwagi na prawdopodobny brak kwo-

rum. Po rozmowie telefonicznej z członkami komisji okazało się, że na dziewięciu członków mo-

że być nieobecnych sześciu. Planowane posiedzeń komisji jest na dzień 3 marca, to się odbyło. 

Podczas tego posiedzenia planuję realizację następującego tematu z planu pracy komisji – 

funkcjonowanie, potrzeby i plany Chojnickiego Centrum Kultury i Miejskiej Biblioteki Publicz-

nej. Z poważaniem Bogdan Kuffel. 

Komisja odbyła się z następującym porządkiem obrad: punkt pierwszy – funkcjonowanie, po-

trzeby i plany Chojnickiego Centrum Kultury oraz Miejskiej Biblioteki Publicznej w Chojni-

cach, punkt drugi – analiza i opiniowanie materiału sesyjnego, punkt trzeci – rozpatrywanie 

spraw bieżących. 

W punkcie pierwszym jako pierwsi zabrali głos Panowie dyrektorzy – Radosław Krajewicz  

i Łukasz Sajnaj, omawiając, poddając analizie działalność Chojnickiego Centrum Kultury, ze 

szczególnym uwzględnieniem rocznicy przypadającej na bieżący rok, czyli 750-lecie istnienia 

miasta Chojnice. W trakcie dyskusji padła propozycja ze strony radnego Patryka Tobolskiego 

odnośnie sprawy parkowania przy różnego rodzaju imprezach w Chojnickim Centrum Kultury. 

Jest to oczywiście element bardzo skomplikowany ze względu… Okazało się, że na tym parkin-

gu przy ChCK-u, no parkują mieszkańcy pobliskich budynków, a więc żeby tę kwestię rozwa-

żyć. Również zabrał głos radny Kamil Kaczmarek, gratulując dyrekcji Chojnickiego Centrum 

Kultury, no dużej frekwencji. Znowu Chojnickie Centrum Kultury zdobyło pierwsze miejsce  

w Polsce w kinach jednosalowych, jeżeli chodzi o propozycje filmowe. Żeby rozważyć propo-

zycję budowy drugiej sali kinowej, no to oczywiście też był element poddany pod dyskusję. 

Przypominam, kiedyś w Chojnicach było pięć kin, ale też również zwracam uwagę, że powstały 

nowe kina i w Tucholi, i w Człuchowie, na co również zwracam uwagę. W drugiej części tego 

pierwszego punktu właściwie ta główna część, to znaczy kwestia związana z biblioteką publicz-

ną w Chojnicach. Zabrali głos – Pani dyrektor Anna Lipińska i Pan wicedyrektor Przemysław 

Zientkowski. Padła deklaratywna decyzja ze strony wszystkich zainteresowanych, to znaczy  

i dyrekcji biblioteki miejskiej, i Pana dyrektora Grzegorza Czarnowskiego, że nikt nie myśli  

o likwidacji Filii nr 6 biblioteki miejskiej. Pan Burmistrz przed chwilą wspomniał, że będzie 

wprowadzony program naprawczy i uważam, że w tym momencie kwestia polemiczna i kwestia 

właściwie, która była, powodowała tyle niuansów i tyle oczywiście zastrzeżeń została, mam na-

dzieję, w sposób jednoznaczny wyjaśniona. Rozmawiać trzeba po prostu w tym momencie zaw-

sze. 

W punkcie drugim przeszliśmy do kwestii związanej z materiałem sesyjnym. Komisja ze szcze-

gólnym pochyleniem się nad problemem zaopiniowała pięcioma głosami za, jednogłośnie, pro-

jekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania oraz trybu przeprowadzania kon-

troli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Miejskiej 

Chojnice dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych  

w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 

osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. Pozostałe 

uchwały przyjęto do wiadomości. 

Przeszliśmy do punktu oczywiście trzeciego – rozpatrywanie spraw bieżących, na które zostały 

udzielone sensowne odpowiedzi. Szczegółowy program, bardzo obszerny, dwudziestojedno-

stronicowy protokół posiedzenia komisji, przypominam dnia 3 marca, dostępny jest w Biurze 

Rady i w biuletynie BIP. Dziękuję uprzejmie. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo, Panie radny. Pytanie dotyczące tego protokołu 

– pięć kin, to? Bo ja kojarzę cztery.  

− Radny Bogdan Kuffel – to, Panie Przewodniczący, naruszając... Ale wróćmy do meritum 

sprawy, kiedy Pana nie było na świecie, a ja już oczywiście chodziłem do szkoły średniej w 

Chojnicach było pięć kin. Przypominam w kolejności nazwy tych kin. Kino Pomorzanin, mie-
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ściło się u Pana Koperskiego, tam na zapleczu, gdzie w tej chwili jest sala gimnastyczna. Kino 

Kosmos, już nieistniejące, na ul. Młyńskiej. Kino Mewa, dawne „Rybki”. Kino Kolejarz na  

ul. Warszawskiej. I piąte kino to słynny, aktualny ChCK.  

Przewodniczący Maciej Polasik – nie pamiętam Pomorzanina, ale... I płynnie przechodzimy do 

Komisji Rewizyjnej, Pan radny Sebastian Matthes. 

− Radny Sebastian Matthes – ale ja jeszcze, włączając się w tę rozmowę o kinach, chciałem 

przypomnieć, że funkcjonowało przez krótki czas kino Kingsajz przy ul. Gdańskiej.  

Przewodniczący Maciej Polasik – czyli sześć. Dobrze, kończymy te krótkie dywagacje i realizu-

jemy porządek obrad. 

− Radny Sebastian Matthes – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, Sza-

nowni Państwo. Komisja Rewizyjna odbyła jedno posiedzenie, które było podzielone na dwie 

części. Pierwsza część tego posiedzenia odbyła się w dniu 11 lutego, natomiast druga część w 

dniu 13 lutego. Przedmiotem prac komisji miało być powołanie zespołu kontrolnego do prze-

prowadzenia kontroli realizacji inwestycji przeprowadzonych przez Wydział Budowlano – In-

westycyjny w 2024 roku, w tym rewitalizacji dworca w ramach projektu „Utworzenie transpor-

towych węzłów integrujących ze ścieżkami pieszo-rowerowymi i rozwojem sieci publicznego 

transportu zbiorowego na terenie Chojnicko – Człuchowskiego MOF-u”. W trakcie posiedzenia 

komisji został złożony jeden wniosek, dotyczył on wykluczenia Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej z prac w zespole kontrolnym i to znalazło odzwierciedlenie w dzisiejszym porządku 

obrad, stosowna uchwała w nim się znalazła. Konsekwencją wydarzeń, które miały miejsce 

podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej jest druga uchwała dotycząca zmiany planu pracy 

Komisji Rewizyjnej, o które wnioskował Klub Radnych, na moją prośbę, „Program 2029”.  

I pomimo tego, że komisja tak naprawdę nie zrealizowała zaplanowanych działań na miesiąc lu-

ty, z jej posiedzenia powstał obszerny jedenastostronicowy protokół. Oszczędzę Państwu jego 

odczytywanie, omawianie. Możecie Państwo się z nim zapoznać na stronie BIP lub też w Biurze 

Rady. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Komisja Sportu, Pan radny Marek Szank, bar-

dzo proszę.  

− Radny Marek Szank – Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Wysoka Rado. Przed-

stawiam najważniejsze informacje z posiedzenia Komisji Sportu, które odbyło się dnia 3 marca. 

W posiedzeniu uczestniczyło pięciu radnych, członków Komisji Sportu, a wśród gości znaleźli 

się: Pani Marzenna Osowicka, Jan Koperski – radni Rady Miejskiej, Pan Roman Guzelak – dy-

rektor wydziału sportu oraz Pan Adam Kopczyński – Zastępca Burmistrza Miasta. 

Porządek obrad zawierał dwa punkty. Pierwszy to analiza materiału sesyjnego i punkt drugi – 

omówienie spraw bieżących. Ponieważ w biuletynie sesyjnym nie zauważyłem materiału, który 

merytorycznie był związany z pracą naszej komisji, zaproponowałem członkom komisji przyję-

cie całego materiału do wiadomości, a ta propozycja uzyskała akceptację pięciu radnych. 

W punkcie drugim głos zabrali zaproszeni goście w osobach dyrektora Guzelaka i Pana Adama 

Kopczyńskiego, którzy byli odpowiedzialni za organizację tzw. konkursu stypendialnego  

w dziedzinie sportu. Panowie omówili zasady przyznawania stypendiów i przedstawili benefi-

cjentów tegorocznej, pierwszej edycji konkursu. Przypominam, że pierwsza edycja to okres od 

stycznia do czerwca, drugi termin to lipiec – grudzień tego roku. Pytania, które zadawałem 

przewodniczącemu komisji, którym, przypominam, był Pan Adam Kopczyński – Wiceburmistrz 

Miasta, związane były z niską, w stosunku do osiągnięć sportowych, kwotą stypendialną dla 

Pana Lecha Stoltmana, brązowego medalisty paraolimpijskiego oraz uświadomieniu działaczom 

klubowym rozdziału przyznanych środków finansowych na dwa półrocza, a nie na pół sezonu. 

A taka sytuacja występuje w jednej z propozycji, stwarzając zagrożenie braku lub ograniczenie 
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możliwości finansowania w drugim półroczu jednego z klubów sportowych. Klubem tym jest 

Klub Sportowy Red Devils. 

Przedstawiłem radnym plan pracy Komisji Sportu na rok 2025 i poinformowałem o aktualnych 

startach i przygotowaniach do sezonu chojnickich sportowców. Ponieważ w ostatnim czasie  

w lokalnych mediach pojawiło się wiele pytań dotyczących przyszłości i organizacji pracy w 

klubie Red Devils, postanowiłem zaprosić członków komisji na spotkanie tematyczne poświę-

cone klubowi obecnie reprezentującemu nasze miasto w najwyższej klasie rozgrywkowej jaką 

jest Ekstraklasa Futsallu. I tak, 17 marca o godzinie 1000 w trakcie posiedzenia Komisji Sportu 

porozmawiamy z prezesem klubu Panem […]. Porozmawiamy o organizacji pracy w klubie, 

bieżących problemach i przyszłości tego klubu. 

W związku z przypadającym na dzień dzisiejszy 95-leciem Chojniczanki, który przez ten okres 

wielu, wielu lat funkcjonował z różnymi przedrostkami pojawiającymi się w nazwie klubu, 

wszystkim osobom, które związane są z rozwojem tego klubu składam życzenia najserdeczniej-

sze z serdecznych, a kibicom najprzyjemniejszych z przyjemnych. I tą wiadomością chciałbym 

zakończyć informacje związane z posiedzeniem Komisji Sportu. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Komisja ds. Społecznych – Pan radny Andrzej 

Plata, bardzo proszę.  

− Radny Andrzej Plata – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Posiedzenie 

Komisji ds. Społecznych odbyło się 4 marca roku bieżącego. W posiedzeniu brało udział pięciu 

radnych z ośmiu, którzy są w składzie tej rady. Spoza komisji w posiedzeniu uczestniczyli rów-

nież: Pan Jan Koperski – Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojnicach, Pani 

Agnieszka Lewińska – dyrektor ośrodka pomocy społecznej w Chojnicach oraz Pani Agnieszka 

Kortas-Koczur – dyrektor Ośrodka Profilaktyki Rodzinnej. Posiedzenie składało się z dwóch 

punktów: analiza i opiniowanie materiału sesyjnego oraz rozpatrywanie spraw bieżących. 

W punkcie pierwszym komisja pochyliła się nad dwoma punktami zawartymi w biuletynie,  

a mianowicie – projekt uchwały zmieniającej Uchwałę nr VII/88/2024 Rady Miejskiej w Choj-

nicach z dnia 16 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025.  

W danym temacie wypowiedziała się Pani dyrektor Ośrodka Profilaktyki Rodzinnej Pani 

Agnieszka Kortas-Koczur, która przytoczyła omawiany materiał i wyjaśniła wszelkie niejasno-

ści. W punkcie drugim – projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu „Korpus Wsparcia Se-

niorów” na rok 2025. Tu Pani dyrektor ośrodka pomocy społecznej w Chojnicach, Pani 

Agnieszka Lewińska również wypowiedziała się w danym temacie, przybliżyła nam omawiany 

projekt uchwały. Niestety, podczas dalszej części posiedzenia komisja nie miała kworum, opu-

ściło ją dwóch radnych, tak że nie byliśmy w stanie podjąć jakichkolwiek decyzji oraz wykuć 

jakichkolwiek wniosków. Pozostali radni, którzy zostali na sali, nawiązała się rozmowa, nawią-

zała się, można powiedzieć, wymiana zdań na temat, jakby to powiedzieć, ogólnych problemów 

egzystencjonalnych dotyczących żywota ludzkiego i naszych mieszkańców, na temat bezdom-

ności, uzależnienia oraz innych problemów, z którymi borykamy się na co dzień. Na tym posie-

dzenie się skończyło. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo, Panu radnemu. Zakończyliśmy realizację tego 

punktu porządku obrad. 

Ad. 8 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do omawiania punktu ósmego, a mianowicie – 

ustosunkowanie się do wniosków Komisji. Jednocześnie informuję, że takich wniosków nie było. 
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Ad. 9 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Miejskiej Choj-

nice na 2025 r. (str. 3 w biuletynie) z autopoprawką – autopoprawka stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu.  

Przewodniczący Maciej Polasik – czy są pytania? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/113/25 w sprawie zmian w budżecie Gminy Miej-

skiej Chojnice na 2025 r. z autopoprawką.  

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 12 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 6 

Uchwała Nr X/113/25 w sprawie zmian w budżecie Gminy Miejskiej Chojnice na 2025 r. zo-

stała podjęta i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 10 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

na lata 2025 – 2042 (str. 24 w biuletynie) z autopoprawką– autopoprawka stanowi załącznik nr 5 

do protokołu.  

Przewodniczący Maciej Polasik – czy są uwagi do tego punktu? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/114/25 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2025 – 2042 z autopoprawką.  

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 11 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 7 

Uchwała Nr X/114/25 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025 – 2042 

została podjęta i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 11 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia dopłaty do 

taryfy za zbiorową dostawę wody (str. 46 w biuletynie).  

Przewodniczący Maciej Polasik – czy są uwagi, pytania dotyczące tego punktu? Pani radna Ma-

rzenna Osowicka, bardzo proszę. 

− Radna Marzenna Osowicka – dziękuję bardzo. Rzeczywiście po spotkaniu z Panem prezesem 

Klemannem podczas komisji narodziło się jeszcze takie pytanie, czy w związku z tym, że sytua-

cja finansowa spółki jest w tej chwili rzeczywiście niezła, to czy moglibyśmy powrócić do tych 

poprzednich stawek sprzed podwyżki? Czy mieszkańcy mieliby szansę właśnie na to, że ich bu-

dżety domowe zostałyby pomniejszone? Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Panie prezesie, bardzo proszę.  
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− Prezes Tomasz Klemann – rozumiem, że czy moglibyśmy powrócić do poprzednich, czyli 

tych, które były przed...  

− Radna Marzenna Osowicka – podwyżkami. 

− Prezes Tomasz Klemann – nie, nie za bardzo. W 2023 nie, ponieważ tak jak mówiłem, ta tary-

fa, która obowiązywała w 2023 była taryfą, na którą złożyliśmy wniosek o jej zmianę, z powo-

dów, o których wskazywałem na komisjach, czyli kwestiach dotyczących wzrostu w ogóle 

kosztów utrzymania, a przede wszystkim wzrostów cen energii elektrycznej. Tak praktycznie  

z problemem borykaliśmy się od 2021 roku, od końcówki, w 2022, w 2023. Byliśmy w proce-

durze zmiany taryfy, a w roku 2023 skończyła nam się taryfa i w październiku teoretycznie po-

winniśmy mieć nową taryfę. Znaczy, w normalnym trybie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w 

wodę trzyletnia taryfa, mijał okres, w październiku 2023 roku mijała poprzednia taryfa i mieli-

śmy obowiązek złożyć nowy wniosek taryfowy. Te wyliczenia, które się znalazły i koszty, które 

mieliśmy w 2023, doprowadziły do całkowicie innej taryfy, tej, którą mamy dzisiaj uchwaloną  

i obowiązującą od stycznia, od lutego 2024 roku. 

[wypowiedź radnej Marzenny Osowickiej poza mikrofonem] 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pani radna, mówiłem na początku, wciskamy guzik, bo nie bę-

dziemy mogli tego zaprotokołować. W kolejności, Pan Burmistrz i potem…  

− Burmistrz Arseniusz Finster – regulacja, którą Państwo jako Rada Miejska przeprowadzicie, 

prowadzi do tego, że mieszkańcy nie odczują żadnego skutku. Nie będzie żadnej podwyżki. Na-

tomiast nasza spółka musi otworzyć wiele frontów inwestycyjnych. Remontujemy drogi, trzeba 

wymieniać wodociągi, kanalizacje sanitarne, kolektory, trzeba budować wodociąg na Bajko-

wym, trzeba modernizować wodociąg na Metalowcu, trzeba budować kanalizację sanitarną na 

Metalowcu, z czego? Ja się dziwię, że Państwo jako opozycja przed chwilą wstrzymaliście się 

od głosu przy uchwale budżetowej. Co w niej jest? Budowa trzech nowych ulic i same inwesty-

cje właściwie, tam nie ma żadnych takich zmian, które budziłyby kontrowersje, ale to wasza 

sprawa. Natomiast tutaj perpetuum mobile nie stworzymy. Jeżeli mamy inwestować, to przecież 

nie podwyższamy ceny wody i ścieków, tylko trzymamy je constans. Jest mało dziedzin życia 

społecznego, gdzie ceny są constans w tej chwili w Polsce, a my chcemy tę cenę stałą trzymać.  

I na pewno nie będzie żadnej dyskusji na ten temat, żeby obniżać cenę wody i ścieków, to jest 

niewykonalne, bo to byśmy mieli kosztem ogółu mieszkańców, którzy czekają na inwestycje 

drogowe w mieście, na budowę ulic osiedlowych. No, zresztą dla mnie takim tutaj wzorcem jest 

Pan radny Patryk Tobolski, który zgłasza szereg petycji, postulatów i tak dalej. Ja też dostaję 

postulaty z Metalowca, na przykład o budowę ulicy Słoneczne Wzgórze, i tak dalej, i tak dalej. 

My musimy skupić się na inwestowaniu. W każdej ulicy, w której inwestujemy, czy ją remontu-

jemy, to w każdej jest wodociąg i kanalizacja sanitarna, którą wodociągi muszą modernizować, 

czy remontować. Co jest źródłem do inwestowania w spółce? No, Pani radna na pewno wie – 

zysk, amortyzacja albo kredyt, innych nie ma, albo dotacja z Urzędu Miejskiego. My nigdy do-

tacji na inwestycje nie przekazywaliśmy. To, że dopłaciliśmy pieniądze do ceny wody i ścieków 

wynikało z tego, że podwyżka była dosyć mocna, ze względu na to… Ceny prądu, przypomi-

nam, 1500 zł za megawatogodzinę wtedy było, tak? To była kraina absurdu. Przypominam rów-

nież, że Wody Polskie ciągnęły nas prawie dwa lata z tą taryfą i prawie byśmy zbankrutowali, 

gdyby nie było nowej taryfy, tak? Teraz słyszę, że będą zmiany legislacyjne prowadzące do te-

go, żeby cenę wody i ścieków z powrotem ustalały rady gmin. Państwo nie skrzywdzicie swoich 

własnych mieszkańców, prawda? Miejmy nadzieję, że taka rzeczywistość będzie. I prosiłbym 

nie wykorzystywać tego punktu populistycznie, po to, żeby powiedzieć mieszkańcom, czy napi-

sać do nich na chwilę na ulubionym Pani portalu, że ja chciałam, żeby cena wody i ścieków by-

ła niższa, ale wszyscy byli przeciw. Nie, to nie o to chodzi. Chodzi o społeczną odpowiedzial-

ność przed zadaniami, które sobie nakreśliliśmy. Chcemy miasto rozwijać, chcemy budować 
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nowe instalacje. Gdybyśmy w tej chwili tej regulacji nie wykonali, to przeszło 600 tys. zł mniej 

pieniędzy byłoby na budowę wodociągu na Bajkowym, gdzie powstają nowe budynki, które 

trzeba zasilić w wodę i odprowadzić ścieki. To bym tak powiązał szerzej, żebyście Państwo 

mieli szerszą perspektywę patrzenia na ten problem. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pani radna Marzenna Osowicka, bardzo proszę.  

− Radna Marzenna Osowicka – czyli nie ma zmiłuj się, płacz i płać, po prostu. Proszę nie za-

rzucać tych populistycznych właśnie argumentów, Panie Burmistrzu, dlatego że rolą radnych 

wybranych, mimo wielu przeciwności, do Rady Miejskiej jest dbałość o interesy mieszkańców. 

A więc rzeczywiście, nie zawsze decyzje, Pańskie decyzje są słuszne, są dobre dla mieszkań-

ców. Czasami, tak jak w przypadku właśnie tych ostatnich podwyżek dotyczących chociażby 

nieruchomości, można byłoby inaczej spojrzeć. I tu nie chodzi o populizm, ale o rzeczywiście 

dobro mieszkańców. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pan radny Zdzisław Januszewski, bardzo proszę.  

− Radny Zdzisław Januszewski – jeszcze dwa słowa, co do tego populizmu. Doskonale Pan wie, 

Panie Burmistrzu, że to nie jest głosowanie nad budową tej czy innej ulicy poszczególnie, tylko 

głosujemy nad całym znowelizowanym budżetem. Gdybyśmy mieli głosować nad poszczegól-

nymi inwestycjami, na pewno głosowalibyśmy inaczej. W tej sytuacji ja uważam, że ten budżet 

generuje spiralę zadłużenia. Dlatego ja ustąpiłem w klubie dyskusji, nie głosuję przeciw, a gło-

sowałem, wstrzymałem się. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan prezes, bardzo proszę. 

− Prezes Tomasz Klemann – ja chciałbym się odnieść jeszcze do pytania, żeby być merytorycz-

nie w punkt. Tak, macie Państwo... Mamy alternatywę, ale tak jak Burmistrz przed chwilą po-

wiedział, prowadzimy inwestycje sami, jesteśmy modelem, który wypracowaliście Państwa ra-

zem ze spółką od kilkunastu ładnych lat, gdzie gmina nie prowadzi żadnych inwestycji branży 

wodociągowo-kanalizacyjnej. Spójrzcie Państwo na model gminy Chojnice, gdzie każda inwe-

stycja jest prowadzona z pieniędzy rady, to znaczy gminy, więc o tyle więcej waszych, w bu-

dżecie gminy zostaje, o ile my jesteśmy w stanie zainwestować w sieci wodociągowo-

kanalizacyjne. Przed nami dwie duże inwestycje, mówię z perspektywy spółki. Na pewno zao-

patrzenie w wodę, to już się dzieje w tej chwili na osiedlu Metalowiec, wybudowaliśmy część 

wodociągów w osiedlu Bajkowym i za chwileczkę będziemy realizować tę inwestycję, która do-

tyczy całego osiedla Metalowiec z własnych środków, w tej chwili z własnych środków, ponie-

waż nie ma pieniędzy tych wygenerowanych właśnie w taryfie, o których mówiłem, że pozwala 

nam to, że tak powiem, na przygotowanie się inwestycyjne. To z tego, z tych pieniędzy powsta-

ją tylko i wyłącznie, czekając na pieniądze zewnętrzne, ich nie ma. Sytuacja, sytuacja gospodar-

cza wiecie Państwo jaka jest. Nakłady na zbrojenia, na powódź zatrzymały pewne procesy do-

tyczące wsparcia tego typu inwestycji. Wsparte zostały tylko inwestycje tam, gdzie aglomeracja 

nie osiągnęła celu. Nieszczęśliwie, to powiem wprost, nieszczęśliwie się zdarzyło, że daliśmy 

się nakłonić Wodom Polskim jakoś w 2020 roku na to, żeby wskazać, że osiągnęliśmy cel,  

a właściwie tak okroić aglomerację, żeby pokazać, że osiągnęliśmy cel 98%. Zamknęło nam to 

całkowicie drogę do pieniędzy z FEnIKS-a, czy jakichkolwiek w tej chwili pieniędzy zewnętrz-

nych. Zostaliśmy sami, więc jeśli mamy realizować zadania zaopatrzenia wody, odprowadzenia 

ścieków i rozwoju tej infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej, to musimy posiadać środki 

na inwestycje, przynajmniej na wkład własny albo spróbowanie zainwestowania z własnych 

pieniędzy i poczekania na środki unijne. Kolejna duża inwestycja, to budowa kanalizacji na tym 

osiedlu. I coś, co jest obiecane Państwu już dawno, czyli zhermetyzowanie układu kompostow-

ni. Rozmawialiśmy z Panią radną na komisji, ja zamierzam też przygotować się do pieniędzy 

komercyjnych. Mówię komercyjne w kontekście pozyskania pieniędzy, pożyczki z wojewódz-

kiego funduszu, ale one zaczynają się coraz bardziej komercyjne, robią się jak bankowe prawie, 



17 
 

przy czym, że zabezpieczenie tych środków jest lepsze, no i oprocentowanie troszeczkę też. 

Więc, tak jak deklarowałem, moim celem na obecny rok jest doprowadzenie do przygotowania 

finansowego spółki na realizację inwestycji – hermetyzacja kompostowni osadów. Pewnie gdy-

byśmy z tego skorzystali, w drugą stronę mogło być inaczej, czyli rezygnujemy z tych pienię-

dzy, wracamy do niższych cen, ale ja w takim wypadku nie ma żadnych środków inwestycyj-

nych i miasto musiałoby podjąć decyzję, gmina, z jakich pieniędzy zrealizować te inwestycji. 

Czyli zmienilibyśmy model w ogóle inwestowania, nie spółka, a gmina musiałaby inwestować  

i przekazywać nam te inwestycje do eksploatacji. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz, bardzo proszę.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – Pan radny Zdzisław Januszewski powiedział przed chwilą, że 

ten budżet generuje spiralę zadłużenia. Czy Pan radny pamięta, o ile rośnie zadłużenie miasta 

Chojnice w roku 2025? Ja Panu powiem, o 200 tys. zł, to jest 0,2% sumy zadłużenia miasta, 0,2. 

Ja mam w tej chwili 6 mln wolnych środków i na kolejnej sesji zrobię prosty ruch, obniżę za-

dłużenie o pół miliona po to, żebyście Państwo takich rzeczy nie musieli opowiadać, tak? Czyli 

zadłużenie będzie malało. Będę mówił maleje, ale mało maleje, tylko 300 tys. zł. Spirala zadłu-

żenia jest wtedy, kiedy zadłużenie szybko rośnie, w sposób niekontrolowany rośnie. Prosiłbym, 

żeby Pan radny używał adekwatnych słów do tego, co chciał przekazać. Nie chce mi się tu  

z Panem dyskutować, bo to wie Pan ciężka jest sytuacja, jak ktoś... Jestem ekonomistą i słyszę 

od radnego Rady Miejskiej, że rośnie skala zadłużenia. Ten budżet generuje... Państwo chcieli-

ście, poprzez to, co proponuje Pani Marzenna Osowicka zahamować rozwój miasta. Bo my by-

śmy konsumowali. Mieszkańcy z ceny constans są zadowoleni, pewnie, że gdyby było niżej, 

byliby jeszcze bardziej zadowoleni, ale odpowiedzialność społeczna jest taka, że musimy też 

dostarczyć tę wodę i odebrać te ścieki od innych mieszkańców, którzy osiedlają się w Chojni-

cach i budują domy. No, przecież Państwo chcecie poprawiać liczbę ludności w Chojnicach? 

Mamy też osadników, że tak powiem w cudzysłowie, z innych miast, którzy tu kupili działki  

i my... To jest podstawowy obowiązek gminy dostarczyć wodę, odebrać ścieki. Natomiast żadna 

spirala zadłużenia nie rośnie. Ten budżet jest budżetem, w którym się nie zadłużamy. No, o 200 

tys., ale to wygumkuję na kolejnej sesji, żeby ten argument Państwu po prostu wytrącić, bo nim 

szermujecie. A mówię to dlatego i zabieram czas Pana Przewodniczącego, i Rady Miejskiej, że 

gdyby ktoś nas słuchał, kto nie zna budżetu miasta w liczbach, to mógłby dać Panu wiarę, że 

rzeczywiście Chojnice mają taki budżet, który nakręca spiralę zadłużenia, ale to jest po prostu 

bzdura. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Krzysztof Pestka, proszę bardzo.  

− Radny Krzysztof Pestka – Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Panie Preze-

sie, Wysoka Rado. Trzy sprawy. Jedna sprawa, taka może troszeczkę żartobliwie, liczę, Panie 

Burmistrzu, że na przyszłej sesji naprawdę te 500 tys. obniżymy nasze zadłużenie. 

Druga sprawa związana z budżetem. Kolega radny może niefortunnie użył stwierdzenia spirala 

zadłużenia, jednakże musimy wziąć jedną rzecz pod uwagę, że budżet naszego miasta nie jest 

przystosowany i o tym już mówiliśmy od kilku sesji, kilku lat, na przyjęcie środków zewnętrz-

nych. W tym momencie cieszymy się z budowy trzech ulic: Willowej, Przytorowej i Miętowej, 

które no niestety, ale stopień dofinansowania ze Skarbu Państwa to jest na poziomie 49%, 

prawda? Więc w porównaniu do tego, jak płynęły do miasta pieniądze z wcześniejszego rządu, 

oczywiście nie chcę tutaj w żaden sposób ani generalizować, który był lepszy, który był gorszy, 

tylko chodzi mi o to, że na myśl tego, że będą spływać do nas pieniądze z KPO, będą spływały 

pieniądze, mam nadzieję, z innych źródeł zewnętrznych, nasze miasto nie jest przystosowane do 

przyjmowania tych środków zewnętrznych, bo praktycznie rzecz biorąc poza kredytami, o któ-

rych wspomniał Zdzisław nie będziemy mieli pieniędzy na wkład własny. 6 mln, o których Pan 

wspomniał, no bądźmy szczerzy, no kilka inwestycji i pieniędzy nie będzie. 
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Trzecia sprawa, jeżeli chodzi o uchwałę, nad którą mamy głosować. Musimy pamiętać o tym, że 

nie podnosimy w tym momencie stawki, tylko w pewnym sensie pozwalamy Miejskim Wodo-

ciągom na spłatę swojego zobowiązania wobec Urzędu Miejskiego na przestrzeń kilku lat. Nie 

każemy im spłacać dywidendy jednorazowo, tylko przypuśćmy w okresie dwóch lat. Oni spłacą 

swoje zobowiązania, więc w tym momencie, moim zdaniem, dyskusja na temat tej uchwały, no 

nie powinna mieć miejsca, tylko powinniśmy nad nią głosować. Bo jakby nie patrzeć, no pie-

niądze, które zostaną w wodociągach, zostaną przeznaczone na inwestycje, infrastrukturę wod-

no-kanalizacyjną, to polepszy życie naszych mieszkańców i nad tym powinniśmy się skupić.  

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Pan radny Zdzisław Januszewski.  

− Radny Zdzisław Januszewski – Panie Burmistrzu, to, co Pan mówi, to chciałbym, żeby się 

spełniło, ale to jest pieśń, pieśń na razie przyszłości. Chciałbym, żeby się spełniło. A póki co, 

nie jestem ekonomistą, ale wiem, że spirala zadłużenia wówczas występuje, gdy zaciągamy po-

życzki na spłatę kredytów, a w tym budżecie jest zdaje się kwota na spłatę nawet odsetek. To 

tyle. Ja podkreślam jeszcze, że bardzo chciałbym, żeby Pana słowa się spełniły. Póki co fakty są 

takie jakie ja podałem. Co do cen energii, cen za dostarczanie wody. Klucz leży oczywiście 

gdzie indziej, klucz leży w cenach energii elektrycznej, a to już jest, powiem kolokwialnie, 

broszka koalicji 13 grudnia. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – ja bardzo proszę, bo ta dyskusja zaczyna wchodzić znowu... 

Bardziej się robi osobista niż merytoryczna. Tak że bardzo proszę skupiać się na tym, nad czym 

głosujemy. Przypominam, że jest to punkt jedenasty. I bardzo proszę, Pan Burmistrz.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – pragnę zapewnić Pana Przewodniczącego, że zawsze staram się 

skupić na kwestiach merytorycznych, bo definicja spirali zadłużenia jest taka jak ja powiedzia-

łem. Teraz ad vocem do Pana radnego Krzysztofa Pestki. Takie problemy ma każda gmina w tej 

chwili w Polsce, z przystosowaniem budżetu do absorbcji zewnętrznych. Ale my to wszystko, 

co zewnętrznie dostajemy, to wykorzystujemy. Przykład, dzisiejsze głosowanie trzech ulic, lo-

dowisko, zbudowaliśmy Bank Żywności, zbudowaliśmy budynek komunalny, radzimy sobie. 

Mamy jeszcze możliwości, mamy rezerwy, mamy też partnerów, z którymi warto współpraco-

wać. Przykład WTZ-y, które będziemy budować. Nie budujemy sami, nie dźwigamy sami cię-

żaru, tylko mamy jeszcze dwóch ciężarowców i we trójkę, to wszystko postaramy się udźwi-

gnąć. Natomiast ja bym uważał z tym zadłużeniem, to co Państwo z Prawa i Sprawiedliwości 

mówicie. Proszę Państwa, prawie 200 mld zł w tegorocznym budżecie miasta jest do obsługi 

kosztów zadłużenia budżetu państwa polskiego, 200 mld zł. To jest tylko obsługa, Panie Zdzi-

sławie, a zadłużenie Polski sięga prawie 1,5 bln zł. Jak PiS zaczynało rządzić, pandemia była... 

Przewodniczący Maciej Polasik – Panie Burmistrzu, jedenasty punkt porządku obrad...  

− Burmistrz Arseniusz Finster – było, już mówię, było pół biliona zł...  

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, naprawdę.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – nie, ale niech mi Pan da powiedzieć. A teraz jest 1,5 bln zł. I co 

Pan tu opowiada, że miasto spłaca kredyt kredytem. Zawsze ten, kto jest zadłużony, spłaca kre-

dyt kredytem, rzadko się zdarza... Chyba, że tak jak Pan wójt dostał 100 mln zł na stół, mógł 

spłacić kredyt. Powiedział mądrą rzecz wtedy – ja celowo nie spłaciłem tego kredytu, bo dzisiaj 

budowałbym trzy, cztery razy drożej niż wtedy. Niech Pan to weźmie pod uwagę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pani radna Marzenna Osowicka.  

− Radna Marzenna Osowicka – argumenty Pana prezesa bardzo trafiły mi do przekonania, bo 

rzeczywiście uważam, że dla mieszkańców Chojnic taka może no niedrobna, ale ogromnie fi-
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nansowa inwestycja dotycząca hermetyzacji osadów ściekowych jest bardzo istotna, żebyśmy 

wreszcie przestali cierpieć z powodu właśnie odorów, które zatruwają osiedle, wielotysięczne 

osiedle. Natomiast co do decyzji właśnie Pana Burmistrza odnośnie innych inwestycji typu aku-

rat lodowisko, no oczywiście fantastyczna sprawa, przyjemność dla wielu mieszkańców Choj-

nic, ale czy rzeczywiście porównywalne z innymi potrzebnymi inwestycjami dla mieszkańców 

Chojnic, takimi naglącymi? Znaleźliśmy się nagle...  

[wypowiedź Burmistrza Arseniusza Finstera poza mikrofonem] 

− Radna Marzenna Osowicka – nie szkodzi, ale trzeba jednak brać pod uwagę i rozważnie pod-

chodzić do całej sprawy. Jeżeli nie stać nas na wiele podstawowych, fundamentalnych rzeczy, 

to dlaczego rzucamy się na sprawy... A tym bardziej, że znaleźliśmy się w bardzo niechlubnym 

gronie gmin, które wymagają jakiegoś szczególnego wsparcia, chociażby przez fundusze szwaj-

carskie. I co? I nagle rzeczywiście potrzebne nam są inwestycje, jak chociażby ta dotycząca 

centrum sportowego.  

Przewodniczący Maciej Polasik – przypominam, że jesteśmy w punkcie jedenastym.  

− Radna Marzenna Osowicka – tak że apeluję o rozwagę w podejmowaniu decyzji, które doty-

czą naszej przyszłości. Mieszkańcy oberwą potwornie z powodu wzrostu wszelkich cen, a tutaj 

nagle... Jak miasto będzie utrzymywać, z czego będziemy czerpać pieniądze na funkcjonowanie 

lodowiska, czy centrum fizjoterapeutyczno-sportowego. Czy wtedy nie będzie groźby właśnie 

popadnięcia w spiralę długów? Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – Pani radna, zrobiliśmy kalkulację funkcjonowania lodowiska, 

widocznie Pani to umknęło. Zachęcam do zapoznania się z tą kalkulacją. Dziękuję.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Zamykam dyskusję w tym punkcie. Przystępujemy do 

głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/115/25 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia 

dopłaty do taryfy za zbiorową dostawę wody. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/115/25 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorową 

dostawę wody została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 12 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia dopłaty do 

taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków (str. 48 w biuletynie).  

Przewodniczący Maciej Polasik – czy są jakieś uwagi do tego punktu? Przystępujemy do głoso-

wania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/116/25 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia 

dopłaty do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
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liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/116/25 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe 

odprowadzanie ścieków została podjęta i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad. 13 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr VII/88/24 Rady Miejskiej  

w Chojnicach z dnia 16 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2025 r. (str. 50 

w biuletynie).  

Przewodniczący Maciej Polasik – czy są uwagi do tego punktu? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/117/25 zmieniającą Uchwałę Nr VII/88/24 Rady 

Miejskiej w Chojnicach z dnia 16 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Pro-

filaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2025 r.  

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/117/25 zmieniająca Uchwałę Nr VII/88/24 Rady Miejskiej w Chojnicach z dnia 

16 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2025 r. została podjęta i sta-

nowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad. 14 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2025 (str. 53 w biuletynie).  

Przewodniczący Maciej Polasik – czy są pytania, uwagi do tego punktu? Bardzo proszę, Pani rad-

na Marzenna Osowicka. 

− Radna Marzenna Osowicka – ja mam pytanie właśnie dotyczące sposobu prezentowania tego 

programu, dlatego, że nie był on konsultowany z organizacjami pozarządowymi. A przecież 

mamy kilka organizacji, które w swoich celach mają właśnie niesienie pomocy seniorom. Tak 

że dlaczego to się tak odbyło? Nie znalazłam nigdzie informacji. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan Burmistrz Kopczyński, bardzo proszę.  

− Z-ca Burmistrza Adam Kopczyński – nie mamy do czynienia z prawem miejscowym, więc 

nie musimy tego konsultować z organizacjami pozarządowymi. Tylko wszystkie uchwały, które 

związane są z prawem miejscowym konsultowane są z organizacjami pozarządowymi na terenie 

miasta Chojnice.  

Przewodniczący Maciej Polasik – nie ma więcej uwag. Przystępujemy do głosowania. 
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Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/118/25 w sprawie przyjęcia programu osłonowego 

„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/118/25 w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Senio-

rów” na rok 2025 została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad. 15 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz 

trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z bu-

dżetu Gminy Miejskiej Chojnice dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego prowa-

dzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego (str. 

58 w biuletynie) z uzupełnieniem do uzasadnienia – uzupełnienie do uzasadnienia stanowi załącz-

nik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, czy są pytania, uwagi dotyczące tego punktu? 

Nie widzę. Przystępujemy do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/119/25 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozli-

czania oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzie-

lanych z budżetu Gminy Miejskiej Chojnice dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolne-

go prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu teryto-

rialnego. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/119/25 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przepro-

wadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu 

Gminy Miejskiej Chojnice dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu tery-

torialnego została podjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad. 16 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu prze-

prowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Miejskiej Chojnice dotyczących ustalenia części 

wydatków z budżetu Gminy Miejskiej Chojnice na rok 2026 (str. 73 w biuletynie) z uzupełnieniem 

do uzasadnienia – uzupełnienie do uzasadnienia stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Przewodniczący Maciej Polasik – nie ma uwag, nie ma pytań? Przystępujemy do głosowania. 
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Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/120/25 zmieniającą uchwałę w sprawie zasad i try-

bu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Miejskiej Chojnice dotyczących ustalenia 

części wydatków z budżetu Gminy Miejskiej Chojnice na rok 2026. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/120/25 zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsul-

tacji z mieszkańcami Gminy Miejskiej Chojnice dotyczących ustalenia części wydatków z bu-

dżetu Gminy Miejskiej Chojnice na rok 2026 została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do pro-

tokołu 

Ad. 17 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Chojnice na rok 

2025 (str. 81 w biuletynie).  

Przewodniczący Maciej Polasik – nie widzę chętnych do zadania pytań i uwag, w związku z tym 

przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/121/25 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej 

Chojnice na rok 2025. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/121/25 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Chojnice na rok 2025 

została podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

Ad. 18 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu przy ulicy Derdowskiego w Chojnicach (str. 86 w biuletynie).  

Przewodniczący Maciej Polasik – czy są pytania, ktoś ma uwagi? Pani radna Marzenna Osowicka, 

bardzo proszę. 

− Radna Marzenna Osowicka – tak, ja pomimo właśnie wstępnego rozpoznania sprawy na ko-

misji nie jestem usatysfakcjonowana odpowiedzią Pana dyrektora Gregusa, dlatego że budynek, 

który ma tam powstać, będzie rzeczywiście obiektem, który zasłoni mieszkańcom, którzy od 

kilkunastu, kilkudziesięciu lat tam wybudowali się i będzie to właśnie budynek, który no prze-

szkadza w normalnym funkcjonowaniu. Zresztą oczekiwania mieszkańców, zgodnie z poprzed-

nim planem miejscowego zagospodarowania przestrzennego terenu, tam miała być właśnie, tam 

miał być teren zieleni. Niestety został on zmieniony właśnie na budynek mieszkalny, natomiast 

no ten budynek mieszkalny uważam, że mógłby nie być planowany w takiej wysokości, tam jest 

mowa o 16 m, więc podobnie, tak jak w przypadku budynków na osiedlu Pogodnym, gdzie 
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mieszkańcy rzeczywiście postawili się i zażądali, zawnioskowali o to, żeby planowany budy-

nek, market Dino, obniżyć jego właśnie parametry wysokości, tak i tutaj możemy brać pod 

uwagę właśnie ograniczenie tej wysokości, która będzie przeszkadzała mieszkańcom w ich co-

dziennym życiu. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Krzysztof Pestka, proszę.  

− Radny Krzysztof Pestka – dziękuję za głos. Radna Marzenna Osowicka, jakby to powiedzieć, 

odniosła się najprawdopodobniej do tego mniejszego fragmentu, który będziemy ustalać. Ja 

bym się chciał odnieść do tego większego, jakby to powiedzieć, przejętego przez firmę Doraco, 

miejscu po niepowstałej Galerii Victorii. Powiem szczerze, że troszeczkę zaniepokojony jestem 

kwestią tego planu miejscowego, jeżeli chodzi o wysokości tego budynku. Na komisjach dosta-

liśmy informację, przynajmniej ja dostałem informację, żeby skontaktować się bezpośrednio  

z firmą Doraco, która udostępni radnym wizualizację tego obiektu, jak on miałby wyglądać. Py-

tanie moje wzięło się stąd, że budynek ma mieć wysokość 21 metrów oraz punktowo ma być 

podwyższony do 28. No, troszeczkę dziwna sytuacja, bo nie wiem, no budynek 21 metrów plus 

do tego dwie wieże. No, chciałbym to po prostu zobaczyć, a no niestety, ale firma Doraco nie 

posiada żadnej wizualizacji, żadnego projektu, absolutnie nic. I praktycznie rzecz biorąc, no nie 

wiem, jak to ma się odnosić w stosunku do ochrony, jakby to powiedzieć, panoramy naszego 

miasta. Wiem, że Burmistrz zaraz powie, że to zostało skonsultowane z konserwatorem zabyt-

ków, ale pytanie jest takie, dlaczego radni nie otrzymali, jakby to powiedzieć, takiej wizualiza-

cji, takiego projektu chociażby na skrzynki mailowe? Bo, no bądźmy szczerzy, no w tym mo-

mencie tworzymy jakby taki precedens w tym miejscu, gdzie umożliwiamy wysokość budyn-

ków do prawie 28 metrów. No, to już jest sporo kondygnacji, no bądźmy szczerzy. Dziękuję.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pan Burmistrz.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – my marzymy w Chojnicach, żeby też były dwie wieże, tak jak 

Spółka Srebrna. To są dwa punktowce, które mają rzeczywiście 28 metrów wysokości, a pozo-

stałe budynki 21. I ten plan miejscowy został konsultowany bardzo dokładnie z Wojewódzkim 

Konserwatorem Zabytków, to trwało kilka lat. I proszę Państwa, Chojnice to jest miasto, które 

zasługuje też na wysokie budynki i musimy patrzeć na to, że terenów, które można zurbanizo-

wać już jest coraz mniej. I teraz, jeżeli ktoś mówi, że tam mogłaby powstać zieleń, czy coś in-

nego, no mamy tam basen, w którym pływają żaby w tej chwili, szczury funkcjonują i inne gry-

zonie. I teraz oszczędzając właśnie tereny zielone miasta, trzeba docelowo pójść w Chojnicach 

w wysokie budynki i ja zamierzam forsować budowę trzech sześciopiętrowych budynków, bo 

tam taka jest możliwość, przy budynku komunalnym, który oddaliśmy do użytku. Powtarzam, 

trzy sześciopiętrowe, czyli około 20 metrów wysokości budynki. Natomiast tutaj ta wizualiza-

cja, o której mówi Pan radny, my ją mamy, ale nie jesteśmy jej właścicielem, dlatego było ode-

słanie do firmy Doraco. Ja nie mam zgody na to, żeby tę wizualizację pokazywać publicznie, ale 

jeżeli Pan radny znajdzie czas, to zapraszam do gabinetu, zadzwonię do prezesa firmy Doraco i 

zapytam się, czy możemy tę wizualizację pokazać. Bo to jest własność firmy, to jest własność 

intelektualna. Natomiast plan miejscowy opisuje bardzo dokładnie, co można tam zbudować.  

Z tą Srebrną, to oczywiście był żart. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Krzysztof Pestka, bardzo proszę.  

− Radny Krzysztof Pestka – no, znając Pana Burmistrza, nie dziwię się, że użył tego momentu, 

żeby lekko ukłuć drugą osobę. Jeżeli chodzi o ten plan, o tą wizualizację, o której Burmistrz 

wspomniał. Informację uzyskaną z Doraco od pani, która bezpośrednio się zajmuje, nie chcę tu-

taj nazwisk podawać, tą sprawą, uzyskałem informację, że firma jako takiej wizualizacji nie po-

siada. Jedyny projekt, który był na potrzeby konsultacji z konserwatorem zabytków, no prak-

tycznie rzecz biorąc, jest nieaktualny i nijak się ma do tego, co tam chcą wybudować. Stąd, jak-

by to powiedzieć, moje lekkie zmieszanie i takie zaniepokojenie co do tego miejsca. Dziękuję.  



24 
 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Zdzisław Januszewski, bardzo pro-

szę.  

− Radny Zdzisław Januszewski – ja miałem kiedyś możliwość przeczytania artykułu, gdzie in-

westor w Holandii starał się o to samo co teraz. Był zobowiązany do stworzenia makiety i wów-

czas, w oparciu o tę makietę, sprawdzano skutki, jakie wywoła ta budowa na krajobraz. My te-

raz praktycznie w ciemno, w ciemno, mamy decydować o tym, czy krajobraz będzie chroniony 

przez nas, czy nie. To jest w ścisłej strefie centrum, gdzie wszystkie te krajobrazy powinny być, 

moim zdaniem, chronione przez nas, tak? Chociaż dziwię się, bo poprzedni konserwator zabyt-

ków, moim zdaniem, był negatywnie ustosunkowany do tego, ale nie znam ustaleń do końca. Ja 

uważam, że na nas jednak ciąży obowiązek, żeby w ciemno nie uchwalać takich uchwał. Dzię-

kuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pani radna Marzenna Osowicka, bardzo proszę.  

− Radna Marzenna Osowicka – ja mam podobne wrażenie, co mój kolega, radny Januszewski, 

no i brakuje mi ogromnie jakiejś takiej jawności i transparentności. No, z jednej strony rozu-

miem chronienie własności intelektualnej, ale dlaczego firma Doraco nie chce zaprezentować 

swojego projektu? No, to to jest chyba coś dziwnego. Pamiętam, rzeczywiście były rozmowy, 

kiedy jeszcze ten cały projekt był w sumie na etapie bardzo wczesnym, ale no chyba to nie jest 

nic strasznego, żeby mieszkańcy miasta mogli zapoznać się właśnie z całością wizji, którą firma 

będzie realizować. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz, bardzo proszę.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – całość tej wizji, o której Pani tyle opowiada, właśnie definiuje 

plan miejscowy. Ja nie mogę pokazać koncepcji firmy Doraco, ale mam przed sobą dokument, 

na którym jest pieczątka Pomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków – Pana Dariu-

sza Chmielewskiego i który tutaj zapisał, że akceptuje. A stworzone jest to po to, żeby pokazać, 

że właśnie nie ma zamachu na to, o czym mówił Pan radny Januszewski. Ja mogę się z tym 

przejść dookoła stołu i Państwu to udowodnię, że tak po prostu jest. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Krzysztof Pestka, proszę.  

− Radny Krzysztof Pestka – mogę prosić o pięć, dziesięć minut przerwy, żeby się z tym spokoj-

nie zapoznać, a nie tylko rzucać okiem?  

Przewodniczący Maciej Polasik – zgłosił się jeszcze, Pan radny Januszewski. Bardzo proszę.  

− Radny Zdzisław Januszewski – Wysoka Rado, prawa autorskie, nie możemy, nie może Pan 

Burmistrz udostępnić, zgodnie z prawem, to ma rację, ale tak na zdrowy rozsądek to w czyim 

interesie jest, żeby nas przekonać, żeby zagłosować za tym planem? Właśnie w interesie inwe-

stora. Ja nie rozumiem, dlaczego próbuje utajnić? Nie rozumiem. To właśnie inwestor powinien 

być tutaj, jeżeli mu na tym zależy i nas przekonywać. A my praktycznie w ciemno mamy gło-

sować za tą uchwałą. Jesteśmy traktowani bardzo niepoważnie. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – ogłaszam 10 minut przerwy.  

/po przerwie/ 

Przewodniczący Maciej Polasik – wznawiam obrady X sesji. Punkt, który procedowaliśmy, to 

punkt osiemnasty, jest to projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania prze-

strzennego terenu przy ulicy Derdowskiego. Odbyła się dyskusja.  

Pani radna Marzenna Osowicka, bardzo proszę.  
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− Radna Marzenna Osowicka – Wysoka Rado, trochę nam rzeczywiście mieszają się dwie 

sprawy, a więc inwestycja firmy Doraco, która rzeczywiście jest koniecznością, bo już chyba 

nikt z mieszkańców Chojnic nie może patrzeć na to miejsce zagrodzone przewalającym się pło-

tem i chcielibyśmy fajnego zagospodarowania tam tej przestrzeni. Nadal wątpliwości pozostają, 

ponieważ poprzedni konserwator zabytków jednak miał zastrzeżenia co do tego, że sylweta 

miasta, cała panorama zostanie w pewnym stopniu przysłonięta. No ale skoro jest pozwolenie  

w tej chwili na tę inwestycję planowaną przez Doraco, będziemy przyglądać się. I druga rzecz, 

o którą wnioskowałam, a więc budynek, który ma powstać przy Derdowskiego po przeciwnej 

stronie ulicy, zasłaniając mieszkańcom tych domów widok. I to połączyliście Państwo w jedną 

sprawę, a więc sam wynik głosowania według mnie jest nieadekwatny. Tak że nie pozostaje mi 

nic innego, jak wstrzymać się. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Krzysztof Pestka, proszę. 

− Radny Krzysztof Pestka – ja tylko chciałbym Burmistrzowi podziękować za udostępnienie tej 

wizualizacji. Pewne moje wątpliwości to rozwiało. Dziękuję. Czekamy na głosowanie.  

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/122/25 w sprawie miejscowego planu zagospoda-

rowania przestrzennego terenu przy ulicy Derdowskiego w Chojnicach. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 16 

przeciw  – 1 

wstrzymujących się  – 1 

Uchwała Nr X/122/25 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

przy ulicy Derdowskiego w Chojnicach została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad. 19 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ronda (str. 108 w biulety-

nie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – czy są pytania, uwagi? Nie widzę. Przystępujemy do głosowa-

nia tego punktu. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/123/25 w sprawie nadania nazwy ronda. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 17 

przeciw  – 1 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/123/25 w sprawie nadania nazwy ronda została podjęta i stanowi załącznik nr 

17 do protokołu. 

Ad. 20 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości (str. 111 w biulety-

nie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – czy ktoś ma uwagi, pytania do tego punktu? Nie widzę. Przy-

stępujemy do głosowania. 
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Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/124/25 w sprawie nabycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/124/25 w sprawie nabycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik  

nr 18 do protokołu. 

Ad. 21 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości (str. 113 w biulety-

nie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – są uwagi, pytania? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/125/25 w sprawie nabycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/125/25 w sprawie nabycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik  

nr 19 do protokołu. 

Ad. 22 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości (str. 115 w biulety-

nie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – uwagi, pytania Państwa radnych? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/126/25 w sprawie nabycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/126/25 w sprawie nabycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik  

nr 20 do protokołu. 

Ad. 23 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości (str. 117 w biulety-

nie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Patryk Tobolski, bardzo proszę.  

− Radny Patryk Tobolski – dzień dobry, witam wszystkich. Ja bym chciał się dowiedzieć, czy 

jest potencjalny nabywca tej działki, no bo ona… Nie jest to jasnością. I czy to jest ten teren już 

podmokły, dotyczący ulicy obok ulicy Zielonej? To nie jest to? 
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Przewodniczący Maciej Polasik – strona 117. 

− Radny Patryk Tobolski – a to przepraszam, to do kolejnej. To nie do tego, to do następnego. 

Przewodniczący Maciej Polasik – czyli nie do tego. Czyli przystępujemy do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/127/25 w sprawie zbycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 12 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 6 

Uchwała Nr X/127/25 w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik nr 

21 do protokołu. 

Ad. 24 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości (str. 120 w biulety-

nie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Panie radny.  

− Radny Patryk Tobolski – chciałbym ponowić pytanie i dowiedzieć się, czy już jest potencjalny 

kupiec na ten teren. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan Burmistrz, proszę bardzo.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – teren będzie sprzedawany w przetargu nieograniczonym. Zapy-

tania o ten teren były przez inwestorów.  

Przewodniczący Maciej Polasik – Pani radna Marzenna Osowicka, bardzo proszę.  

− Radna Marzenna Osowicka – z kolei mam wątpliwości, czy… Bo to chodzi o teren przy Stru-

dze Jarcewskiej. Czy mieszkańcy będą mieć dostęp do spacerów, żeby tam swobodnie sobie 

chadzać, jeżeli one zostaną sprzedane te tereny? 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan Burmistrz, bardzo proszę.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – uprzejmie informuję, że tam nikt nie spaceruje, tylko latają 

ptaki i biegają zwierzęta. Dziękuję.  

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Krzysztof Pestka, proszę bardzo.  

− Radny Krzysztof Pestka – jedno krótkie pytanie – czy to jest teren między, jakby to powie-

dzieć, przepompownią na Zielonej, a tym basenem w cudzysłowie? 

− Burmistrz Arseniusz Finster – [początek wypowiedzi poza mikrofonem] ja już odpowiedzia-

łem, tam nie ma żadnej ścieżki pieszo-rowerowej, tam nie ma żadnego traktu, po którym można 

by było sobie chodzić. Zapraszamy do Lasku Miejskiego, zapraszamy na teren gminy Chojnice, 

zapraszamy do Parku 1000-lecia. Proszę Państwa, nie ma żadnego programu, żeby maszerować 

czy spacerować wzdłuż Strugi Jarcewskiej. To nie jest rzeka Brda, to jest zwykły strumyk taki, 

ładny, sympatyczny, dbamy o niego, kosimy trawę, został w pewnej części również zafaszyno-

wany. I tak to pozostanie generalnie. My żadnego zamachu na ten ciek wodny nie robimy. Na-

tomiast nie radziłbym tam chodzić na pieszo bez przygotowania, bo przypominam sobie, że kil-
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kanaście lat temu by taki wypadek, gdzie ktoś tam się utopił. Czego nie życzę Pani radnej 

oczywiście.   

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Andrzej Plata, bardzo proszę.  

− Radny Andrzej Plata – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Bardzo szkoda, że nie ma już  

z nami Pana prezesa Klemanna, ponieważ on by powiedział troszkę rys historyczny właśnie te-

go miejsca. Ja jestem troszkę zorientowany, ponieważ kiedyś pracowałem w zakładach mię-

snych i ten teren pamiętam jeszcze z różnego rodzaju historycznych przekazów. Szanowni Pań-

stwo, tam była naturalna oczyszczalnia ścieków. Kiedyś Chojnice nie były tak zurbanizowane, 

jak dzisiaj, nie było kanalizacji i wszystkie ścieki, które spływały, oraz nadmiar wody, który był 

w mieście, spływał poprzez jezioro Cegielniane, które jest dzisiaj stadionem Chojniczanka,  

i spływało sobie swobodnie tam, gdzie jest na Zielonej przepompownia ścieków. Te ścieki 

wszystkie, one sobie spokojnie spływały tam w stronę Strugi Jarcewskiej zalewając pola, o któ-

rych teraz mówimy, i dalej, gdzie jeszcze […] ma wykupione, stoją zakłady mięsne na Derdow-

skiego itd. Z czasem, kiedy się Chojnice rozwijały i przemysł w Chojnicach i nie tylko, i w oko-

licach, to ścieki stały się bardziej uporczywe na rozkład i niemożliwość była taka… oleje, róż-

nego rodzaju inne syntetyczne zanieczyszczenia, które po prostu nie wsiąkały w glebę. I tak to 

zostało. W tym miejscu nie powinien powstać żaden budynek. Wiem, że tam jeszcze budynki 

powstały, masa gruzu była wysypana, ale to miejsca akurat faktycznie powinno być niezago-

spodarowane i powinno leżeć sobie tak, jak leży. Jeśli ktoś ma jakiś pomysł na to, gratuluję. 

Zobaczymy, będziemy obserwować. Dziękuję.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Więcej chętnych do zabrania głosu nie ma. 

Przystępujemy do głosowania.   

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/128/25 w sprawie zbycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 11 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 7 

Uchwała Nr X/128/25 w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik  

nr 22 do protokołu. 

Ad. 25 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej (str. 

122 w biuletynie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/129/25 w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyj-

nej.  

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 17 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 1 

Uchwała Nr X/129/25 w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej została podjęta i stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. 
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Ad. 26 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji (str. 123 w biuletynie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – pytania, uwagi do tego punktu? Nie widzę. Głosujemy. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/130/25 w sprawie zmiany składu Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/130/25 w sprawie zmiany składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji została 

podjęta i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Ad. 27 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany składu komisji stałej Rady Miej-

skiej (str. 124 w biuletynie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – nie widzę chętnych do zabrania głosu w tej sprawie. W związku 

z tym przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/131/25 w sprawie zmiany składu komisji stałej Ra-

dy Miejskiej. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/131/25 w sprawie zmiany składu komisji stałej Rady Miejskiej została podjęta i 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Ad. 28 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania odwoła-

nia radnego z funkcji Przewodniczącego lub Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojni-

cach (str. 125 w biuletynie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie? Bardzo proszę, 

Pan radny Jan Koperski. 

− Z-ca Przewodniczącego Jan Koperski – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Bur-

mistrzowie, Mieszkańcy Chojnic. Przepraszam za udostępnienie niefortunnego hasła w mediach 

społecznościowych.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Przystępujemy do głosowania uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/132/25 w sprawie ustalenia regulaminu głosowania 

odwołania radnego z funkcji Przewodniczącego lub Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Chojnicach. 
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liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/132/25 w sprawie ustalenia regulaminu głosowania odwołania radnego z funk-

cji Przewodniczącego lub Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojnicach została 

podjęta i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Ad. 29 

Przewodniczący Maciej Polasik – w punkcie dwudziestym dziewiątym porządku obrad rozpatru-

jemy odwołanie radnego Jana Koperskiego z funkcji Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Chojnicach. Ten punkt składa się z trzech podpunktów: pierwszy z nich a) – powołanie Komisji 

Skrutacyjnej, drugi punkt b) – przeprowadzenie głosowania tajnego, trzeci punkt c) – ewentualne 

głosowanie projektu uchwały.  

Ad. 29 a) 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do realizacji podpunktu a). Moja taka sugestia 

jest, ażeby z każdego klubu i tutaj z Państwa było po jednym przedstawicielu w tej Komisji Skruta-

cyjnej. Tak że bardzo bym prosił, żeby zgłosić kandydatury, po jednym członku klubu.  

Pani Renata Dąbrowska, bardzo proszę. 

− Z-ca Przewodniczącego Renata Dąbrowska – z naszego klubu Program 2029 zgłaszam kan-

dydaturę Pana Sebastiana Matthesa. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Andrzej Plata. 

− Radny Andrzej Plata – Szanowni Państwo, klub koalicyjny Koalicja Obywatelska w Chojni-

cach zgłasza kandydaturę Pana Radosława Kołaka. 

Przewodniczący Maciej Polasik – i Pan radny Krzysztof Pestka. 

− Radny Krzysztof Pestka – Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości zgłasza kandydaturę Pani 

radnej Magdaleny Kamińskiej.  

Przewodniczący Maciej Polasik – jeszcze tutaj Państwo… 

− Radna Marzenna Osowicka – zgłaszamy Marcina Gruchałę.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dobrze. Czyli mamy cztery kandydatury. Będziemy je głoso-

wać, tak że chwileczkę cierpliwości. Ja tylko przypominam, że zgodnie z uchwalonym regulami-

nem Komisja Skrutacyjna, po jej wyborze, uda się do Biura Rady, tam przygotuje karty do głoso-

wania i ukonstytuuje się, zgodnie ze statutem.  

Głosujemy powołanie Komisji Skrutacyjnej w składzie: Pan radny Sebastian Matthes, Pan radny 

Radosław Kołak, Pani radna Magdalena Kamińska i Pan radny Marcin Gruchała.  

Przystąpiono do głosowania składu Komisji Skrutacyjnej.   

liczba oddanych głosów  – 17 

za  – 17 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 



31 
 

Powołano Komisję Skrutacyjną w składzie: Sebastian Matthes, Radosław Kołak, Magdalena 

Kamińska, Marcin Gruchała. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę teraz Komisję Skrutacyjną, żeby wykonała te 

czynności, o których mówiłem, a dla nas 5 minut przerwy.  

/po przerwie/ 

Ad. 29 b) 

Przewodniczący Maciej Polasik – wznawiam obrady X sesji po krótkiej przerwie. Głos oddaję 

Komisji Skrutacyjnej.  

− Radny Marcin Gruchała – komisja się ukonstytuowała i na przewodniczącego wybrano moją 

skromną osobę – Marcina Gruchałę. Odczytam teraz regulamin głosowania. 

Regulamin głosowania w sprawie odwołania radnego z funkcji Zastępcy Przewodniczącego Ra-

dy Miejskiej w Chojnicach. 

Głosowanie w sprawie odwołania Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojnicach 

przeprowadza wybrana spośród radnych Komisja Skrutacyjna. Głosowanie jest tajne i odbywa 

się przy pomocy kart do głosowania. Karty do głosowania sporządza i rozdaje radnym Komisja 

Skrutacyjna. Karty opatrzone są pieczęcią Rady Miejskiej w Chojnicach. Głosowanie odbywa 

się na sesji, poprzez wywołanie przez członka Komisji Skrutacyjnej wg listy obecności, nazwi-

ska radnego, który podchodzi do urny i w obecności Komisji Skrutacyjnej wrzuca do niej kartę 

do głosowania. Po przeprowadzeniu głosowania Komisja Skrutacyjna ustala wyniki głosowania 

i sporządza protokół. Wyniki głosowania ogłasza przewodniczący Komisji Skrutacyjnej poprzez 

odczytanie protokołu na sesji. 

Odwołanie Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojnicach następuje bezwzględną 

większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady. 

Karty do głosowania sporządza się według następującej formy: w sprawie odwołania Zastępcy 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojnicach zawierają brzmienie: „Karta do głosowania w 

sprawie odwołania radnego z funkcji Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojni-

cach” oraz pytanie „Czy jesteś za odwołaniem radnego ..................................... (imię i nazwi-

sko) z funkcji Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojnicach”. Obok nazwiska  

z prawej strony umieszcza się dwie jednakowe kratki: jedna pod słowem „tak”, druga pod sło-

wem „nie”. 

Radny głosuje poprzez postawienie znaku „x” w kratce pod słowem „tak”, opowiadając się  

w ten sposób za odwołaniem zastępcy przewodniczącego rady, bądź w kratce pod słowem 

„nie”, opowiadając się w ten sposób przeciwko odwołaniu zastępcy przewodniczącego rady. 

Głos uważa się za nieważny, jeżeli radny na karcie do głosowania: 

1) postawił znak „x” jednocześnie w kratce pod słowem „tak” i w kratce pod słowem „nie”; 

2) nie postawił znaku „x” w kratce ani pod słowem „tak” ani pod słowem „nie”; 

3) wypełnił kartę w sposób niezgodny z ust. 1. 

Karty wyjęte z urny niesporządzone przez Komisję Skrutacyjną są kartami nieważnymi. Kart 

całkowicie przedartych Komisja Skrutacyjna nie bierze pod uwagę. 

Odwołanie radnego z funkcji Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojnicach Rada 

stwierdza w drodze uchwały. 

− Radny Sebastian Matthes – Wysoka Rado, Szanowne Koleżanki, Szanowni Koledzy.  

Z osiemnastu przygotowanych kart wydaliśmy siedemnaście. Teraz chwilka, żeby każdy mógł 

zagłosować i za chwilę będę wyczytywał imiona i nazwiska, i po kolei każdy będzie podchodził 

i wrzucał swój głos, swoją kartę.   

Przewodniczący Maciej Polasik – jeżeli ktoś chce z osłonki skorzystać, to tutaj na biurku jest 

osłonka. 
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Radny Sebastian Matthes wyczytał po kolei nazwiska radnych, którzy wrzucali do urny karty do 

głosowania. 

− Radny Sebastian Matthes – komisja uda się teraz w celu przeliczenia głosów.  

Przewodniczący Maciej Polasik – ogłaszam przerwę do ustalenia wyników. Myślę, że 5 minut to 

jest ten pierwszy termin. 

/po przerwie/ 

Przewodniczący Maciej Polasik – wznawiam obrady X sesji po przerwie. Bardzo proszę Pana 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie wyników głosowania.  

− Radny Marcin Gruchała – przedstawiam protokół z ustalenia wyników głosowania w sprawie 

odwołania radnego z funkcji Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojnicach sporzą-

dzony na sesji w dniu 10 marca 2025 r. 

Komisja Skrutacyjna w składzie: 
1) przewodniczący komisji – radny Marcin Gruchała 

2) członek komisji – radny Radosław Kołak 

3) członek komisji – radna Magdalena Kamińska 

4) członek komisji – radny Sebastian Matthes 

stwierdza co następuje: 

1. Liczba obecnych na sesji uprawnionych do głosowania radnych Rady Miejskiej: 18 

2. Imię i nazwisko odwoływanego Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojnicach: 

Jan Koperski 

3. Liczba głosów minimalna, konieczna do ważnego odwołania z funkcji Zastępcy Przewod-

niczącego Rady, zgodnie z § 5 Regulaminu: 10 

4. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania: 17 

5. Liczba kart wyjętych z urny: 17 

6. Liczba kart nieważnych: 0 

7. Liczba głosów nieważnych: 2 

8. Liczba głosów ważnych: 15 

9. Liczba głosów ważnych oddanych za odwołaniem Zastępcy Przewodniczącego Rady: 7 

10. Liczba głosów ważnych oddanych przeciw odwołaniu Zastępcy Przewodniczącego Rady: 8 

Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdza, że w wyniku przeprowadzonego głosowa-

nia tajnego radny Jan Koperski nie został odwołany z funkcji Zastępcy Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Chojnicach. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. – protokół stanowi załącznik nr 27, a karty do gło-

sowania w sprawie odwołania radnego z funkcji Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Chojnicach załącznik nr 28 do protokołu. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Dziękuję bardzo Ko-

misji Skrutacyjnej za wykonaną pracę.  

Ad. 29 c) 

Przewodniczący Maciej Polasik – z uwagi na to, że Pan radny Jan Koperski pozostaje na stanowi-

sku Zastępcy Przewodniczącego Rady Miejskiej, głosowanie uchwały o jego odwołaniu staje się 

bezprzedmiotowe. W związku z tym musimy zmienić numery uchwał, które będziemy kolejno gło-

sować.  
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Ad. 30  

Przewodniczący Maciej Polasik przedstawił projekt uchwały w sprawie wyłączenia Przewodniczą-

cego Komisji Rewizyjnej od udziału w kontroli (str. 129 w biuletynie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – nie widzę chętnych do zabrania głosu w tej sprawie… Przepra-

szam, Pan radny Sebastian Matthes, bardzo proszę.  

− Radny Sebastian Matthes – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Zabiorę głos, ponieważ 

jestem poniekąd gwoździem tej uchwały. Szanowni Państwo, jaki ja mogę mieć interes prawny 

w kontroli inwestycji, która nie powstała, tak jak stanowi wniosek, w wyniku opracowania do-

kumentacji 11 lat temu w ramach partnerskiego przedsięwzięcia powiatu i miasta, tylko po-

wstawał projekt, na podstawie którego została wykonana ta inwestycja, powstał o wiele później, 

w czasach, kiedy ani nie byłem radnym, w czasach, kiedy nie pracowałem w Starostwie Powia-

towym w Chojnicach. No jest to… Wskazywanie na mój interes prawny jest dla mnie co naj-

mniej niezrozumiałe, ale rozumiem takie działanie, bo to działanie ma tak naprawdę doprowa-

dzić do swojego rodzaju paraliżu pracy Komisji Rewizyjnej. Dlatego też następna uchwała, któ-

ra będzie dzisiaj przedłożona pod głosowanie, polega na zmianie pracy komisji. W wyniku tych 

działań wnioskodawcy z klubu PiS osiągnęli tylko to, że ta kontrola nie zostanie zrealizowana. 

Była to ważna kontrola wielkiej inwestycji miejskiej, o którą zresztą Państwo sami zabiegali-

ście, żeby ta inwestycja była kontrolowana. Komisja Rewizyjna, zgodnie z przyjętym w stycz-

niu planem, do tej kontroli chce przystąpić, natomiast później prace komisji są paraliżowane. 

Tak naprawdę to, co się pojawia w kuluarach, te komentarze, no nie chodzi o to, czy ja mogę tę 

inwestycję kontrolować, czy nie, bo to jest jakby oczywiste, że mogę, nie mam tutaj żadnego in-

teresu prawnego, tylko tak naprawdę Państwa celem jest to, żeby pokazać, że skoro nie prze-

wodniczycie tej komisji, to będziecie pracę jej paraliżować. A taka postawa nie służy ani intere-

sowi mieszkańców, ani nie przyczynia się do lepszej pracy urzędu, do lepszego funkcjonowania 

miasta. Dziękuję.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Zdzisław Januszewski, bardzo pro-

szę.  

− Radny Zdzisław Januszewski – zacznę od słów, które chciałem powiedzieć i powiem, bo to 

nie zmieniam. Bardzo cenię Pana radnego Matthesa, bardzo cenię i niejednokrotnie dawałem 

temu dowód, ale przyjęcie tych uwag naszych do siebie osobiście, to jest po prostu błąd. Lo-

giczny błąd, ponieważ my nie wskazujemy, czy ja nie wskazuję na to, że Pan radny Matthes ma 

interes osobisty, lecz wskazuję na to, że Pan radny Matthes zajmuje stanowisko dyrektora w 

powiecie i jednocześnie będzie przewodniczył zespołowi kontrolnemu. Dla mnie jest to sytuacja 

bardzo prosta, kontrolujący kontroluje samego siebie, jako dyrektora powiatu. W związku z tym 

dla mnie to jest konflikt interesu i stąd nasz wniosek. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan Zastępca Burmistrza Adam Kopczyński 

zgłosił się.  

− Z-ca Burmistrza Adam Kopczyński – tak jak Burmistrz na samym początku powiedział, je-

steśmy bardzo transparentni i poddamy się każdej kontroli czy to Komisji Rewizyjnej, czy poje-

dynczych radnych. Ale Pan radny Januszewski powinien zrozumieć, że Komisja Rewizyjna bę-

dzie badać kwestie realizacji inwestycji tylko w zakresie, które wykonało miasto, a nie powiat. 

Więc tutaj żadna kwestia bycia dyrektorem w Powiecie Chojnickim nie wchodzi w grę. Kontro-

lujemy tylko zakres wykonany w ramach węzła transportowo-integrującego, który wykonało 

miasto, czyli mówimy tutaj o dworcu autobusowym, kolejowym, parkingu. Powiat, z tego co 

pamiętam, był odpowiedzialny tylko za realizację ścieżek rowerowych. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Januszewski, proszę. 
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− Radny Zdzisław Januszewski – absolutnie się z tą tezą nie zgadzam. Nie można dzielić jednej 

inwestycji tak szczegółowo. Moim zdaniem, będzie to konflikt interesów. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Sebastian Matthes. 

− Radny Sebastian Matthes – naprawdę nie mam na celu tego, żeby tę dyskusję przedłużać, ale 

zobaczycie Państwo, że jeszcze takich prób odwołania mnie, czy niepowoływania w skład ko-

misji kontrolnych będzie wiele, ponieważ miasto z powiatem realizuje wspólne inwestycje, ale 

nawet przecież są inwestycje, które realizuje samodzielnie powiat, albo realizuje samodzielnie 

miasto, a jeden samorząd drugiemu samorządowi udziela pomocy finansowej. I teraz jak trak-

tować taką inwestycję? Tu będziemy mieli takich przypadków o wiele więcej. Uważam, że, to 

jest moja opinia, ale uważam, że Państwo chcecie po prostu blokować pracę Komisji Rewizyj-

nej, żeby udowodnić to, że fotel przewodniczącego tej komisji powinien trafić w wasze ręce,  

a nie trafił. I to jest jakby swoista zemsta lub próba po prostu paraliżowania pracy komisji.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Nie widzę chętnych do zabrania głosu.  

W związku z tym głosujemy projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/133/25 w sprawie wyłączenia Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej od udziału w kontroli. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 4 

przeciw  – 12 

wstrzymujących się  – 2 

Uchwała Nr X/133/25 w sprawie wyłączenia Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej od udziału 

w kontroli została odrzucona. 

Ad. 31 

Przewodniczący Maciej Polasik przedstawił projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr VIII/111/25 

Rady Miejskiej w Chojnicach z dnia 27 stycznia 2025 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Ko-

misji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chojnicach na rok 2025 (str. 133 w biuletynie). 

Przewodniczący Maciej Polasik – nie widzę chętnych do zabrania głosu w tej sprawie. W związku 

z tym głosujemy.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr X/133/25 zmieniającą Uchwałę Nr VIII/111/25 Rady 

Miejskiej w Chojnicach z dnia 27 stycznia 2025 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chojnicach na rok 2025. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr X/133/25 zmieniająca Uchwałę Nr VIII/111/25 Rady Miejskiej w Chojnicach  

z dnia 27 stycznia 2025 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Chojnicach na rok 2025 została podjęta i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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Ad. 32 

Przewodniczący Maciej Polasik – punkt trzydziesty drugi to wnioski i oświadczenia radnych oraz 

odpowiedzi na wnioski. Bardzo proszę, Komisja Wnioskowa, czy do komisji wpłynęły jakieś wnio-

ski? 

− Radny Antoni Szlanga – [początek wypowiedzi poza mikrofonem] ...przekazany na ręce Pana 

Przewodniczącego. 

Przewodniczący Maciej Polasik – nie. Do mnie nie wpłynął żaden wniosek. Ten wniosek to była... 

Tak, tak. To jest...  

− Radna Marzenna Osowicka – przedstawię. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Pani radna 

− Radna Marzenna Osowicka – od razu? 

Przewodniczący Maciej Polasik – od razu. Tak. Żeby tę sprawę wyjaśnić. 

− Radna Marzenna Osowicka – dobrze. Proszę Państwa, odczytam. To jest właśnie wniosek 

podpisany przez kilkunastu radnych i brzmi: 5 marca 2025 roku w godzinach nocnych spłonął 

częściowo dom naszego kolegi z „Głosu Chojniczan” […]. […] jest członkiem Zarządu Osiedla 

nr 3 Słoneczne-Leśne. Szkody wyceniane są na kwotę około 300 tys. zł. […] wielokrotnie poma-

gał przy działaniach osiedlowych, nieodpłatnie wypożyczał swój sprzęt jako wolontariusz. 

Zwracamy się do Burmistrza Chojnic o zapomogę dla […] i jego rodziny, jako pogorzelców. 

Wiemy, że naczelnym hasłem każdego z nas powinna być solidarność w trudnych sytuacjach  

z osobami w potrzebie. Ja na ręce Pana Burmistrza składam ten wniosek. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Ja pozwolę sobie jeszcze zapytać Pana radne-

go Marka Szanka, członka Komisji Wnioskowej, czy do niego nie wpłynęły żadne wnioski. 

− Radny Marek Szank – na moje ręce nie wpłynął żaden wniosek. 

Przewodniczący Maciej Polasik – i teraz bardzo proszę, Pan radny Patryk Tobolski. 

− Radny Patryk Tobolski – ja bym chciał w formie oświadczenia i zapytać się o jedną rzecz 

jeszcze Pana Burmistrza. Bardzo dziękuję za taką deklarację, Panie Burmistrzu, w sprawie kon-

sultacji dotyczących ulic w Chojnicach. Zgłaszają się do mnie kolejne osoby, na przykład  

w sprawie ulicy Długiej i braku oświetlenia na niej. Mam nadzieję, że dojdziemy porozumienia 

ogólnego nas wszystkich, jako radnych, w sprawie kolejności projektowania oraz budowania 

dróg. Prosiłbym o pamięć i żeby coś spróbować zrobić w sprawie ulicy Droga do Władysławka. 

Druga sprawa. W zeszłym miesiącu zmarł kierowca z MZK, który osierocił szóstkę dzieci.  

I chciałbym podziękować za interwencję w tej sprawie Pani Agnieszce Lewińskiej, Panu Wice-

burmistrzowi oraz Panu Robertowi Wajlonisowi za poświęcenie czasu swojego dla tych osób.  

I chciałbym jeszcze zadać pytanie odnośnie ulicy Willowej, finansowania, bo dostaniemy na nią 

3,6 mln, a kosztorys będzie na 4,4. Czy będziemy musieli oddać tę różnicę tych 50%, czy to po-

kryje tę część? Bo tego Pan nie powiedział w swoim sprawozdaniu. Czy musimy tę część tych 

środków zwrócić? 

Przewodniczący Maciej Polasik – zakończył Pan, Panie radny? Bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – finansowanie inwestycji z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg Lokalnych jest do 50% wartości zadania, czyli jeżeli płacimy rachunek na koniec 4, 4 mln, 
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to dostajemy 2,2 mln, czyli musimy oddać resztę środków. Jest też takie niebezpieczeństwo, że 

jak już rozstrzygniemy przetarg, jest 4,4 mln, to życzymy sobie, żeby nie było robót dodatko-

wych, bo te roboty dodatkowe są finansowane wtedy ze środków własnych. Czyli tutaj nie może 

być żadnego błędu. Ale pragnę Państwa zapewnić, że złożone oferty są bardzo skumulowane, 

zbliżone do siebie i to nie jest tak, że ta firma zaproponowała 4,4 mln, a druga oferta jest na 5,2 

mln. Tak nie jest. Druga oferta to jest firma Marbruk, jest droższa o 200 tys. zł, czyli to są cał-

kiem logiczne oferty i tu jestem spokojny. Jeżeli chodzi o Drogę do Władysławka, to sytuacja 

jest już dzisiaj omawiana, a jeszcze powtórzę. 250 metrów realizuje gmina Chojnice na swoim 

terenie. Pan Wiceburmistrz o tym mówił i to jest droga z płyt jumbo. My naszą Drogę do Wła-

dysławka będziemy realizować w standardzie podwyższonym, tam będzie deszczówka, oświe-

tlenie, czyli ful, natomiast ulicę Wodeckiego będziemy budować z płyt betonowych. Dlaczego? 

Dlatego, że budowa tej ulicy otwiera nowe tereny inwestycyjne, głównie dla tych właścicieli 

nieruchomości, którzy tam je posiadają. Głównym celem budowy ulicy Wodeckiego jest sko-

munikowanie tej części Chojnic ze skrzyżowaniem zachodnie obejście-ulica Żeromskiego, żeby 

mogli dojechać nie korzystając z ulicy Człuchowskiej, czy Drogi do Władysławka, bo mają ob-

jazd. Ja mówiłem o tym, że to będzie dla mnie priorytet, obiecałem to mieszkańcom. Mamy już 

dokumentację, mamy kosztorys, spróbujemy w tej chwili to przekazać na rynek drogowy. Zo-

baczymy jakie będą tutaj efekty. Natomiast, jeżeli chodzi o ulice, dla mnie byłoby łatwiej, gdy-

bym ja przeszedł przez komisję komunalną ze swoim planem budowania dróg, żebyście Pań-

stwo o nim wiedzieli. Nie zasklepiam się w tym swoim planie. Jeżeli uznacie i przyjmiemy 

określone kryteria i sposób rozwiązywania konfliktu, który może nastąpić, to ja się poddam 

modyfikacji, jeżeli chodzi o te zdarzenia, tak? Na pewno, niech się mieszkańcy nie gniewają na 

mnie z Zamieścia, ale ważniejsza jest Miłosza i Żeromskiego. To każdy powie, jak popatrzy na 

układ drogowy Chojnic, tak? Ale Zamieście też jest ważne, a teraz w momencie, kiedy czym 

więcej inwestujemy, a Państwo dzisiaj na sesji Rady Miejskiej wzmocniliście nasze inwestycje 

do około 34 mln zł już w tym roku, przypominam, że nie korzystamy tutaj na inwestycje z kre-

dytu, to jak gdyby te żądania mieszkańców, słuszne skądinąd, będą się rozwijać. Ja bym nie 

chciał, żeby teraz Pan radny chodził od ulicy do ulicy i do mnie przesłał petycje. Ja mogę Panu 

dać wykaz tych ulic. Wiem, co na nich jest do zrobienia, jeżdżę po tych ulicach i chodzę, ale nie 

da się wszystkiego zrobić od razu, tak? Nie da się... Naprawdę się nie da. Ale może warto 

mieszkańcom przekazać perspektywę. No mamy taki ranking, który przegłosowaliśmy, i klu-

czowe jest – raz, dwa trzy, cztery, do dziesięć, mamy projekty. Kolejna jest w opracowaniu albo 

jest sytuacja trudna, nie mamy tylu środków, to zrobimy chociaż oświetlenie, żeby poprawić 

bezpieczeństwo. No taką dyskusję musimy sobie zrealizować. Jestem przekonany, że z Panem 

radnym mi się będzie ładnie dyskutować, jestem na taką dyskusję przygotowany, czego mamy 

dowodów wiele.  

Korzystając z tego, że jestem przy głosie, Pan Przewodniczący pozwoli, to ja również złożę ży-

czenia i gratulacje Chojniczance. Tak się pięknie ułożyło, Chojniczanka 95 lat, miasto Chojnice 

750 lat. Tak że w jednym roku mamy dwa piękne jubileusze. Ja znam Chojniczankę od środka  

i ona jest w dobrych rękach. To są ludzie w pełni zaangażowani, którzy nie tylko angażują swój 

czas, ale też swoje środki. Gdyby nie oni, gdyby nie Klub Biznesu, gdyby nie Zarząd Chojni-

czanki, gdyby nie osoby tak zaangażowane, jak chociażby Pan Przewodniczący Maciej Polasik, 

to tego klubu by nie było. Ja życzę Chojniczance w tym roku jubileuszu, żebyśmy awansowali 

do pierwszej ligi. Będzie to trudne, ponieważ awans będzie musiał chyba nastąpić z baraży, ale 

w barażach też można mieć szczęście, niejeden awansował i to się powiodło. Graliśmy już 

pierwszej lidze dwa okresy, jeden dłuższy, drugi krótszy. Powinniśmy tam wrócić, tam jest na-

sze miejsce.  

Również tutaj chciałbym Państwa zapewnić, że my pracujemy nad tematami unijnymi i bę-

dziemy już niedługo do budżetu wpisywać środki unijne. Pamiętajmy jednak, że musimy mieć 

pieniądze na sfinansowanie wkładu własnego i na podatek VAT, który jest kosztem niekwalifi-

kowanym. I to będą pewne trudności, ale spróbujemy jakoś je pokonać.  

Dopowiem jeszcze tylko, bo pewnie Pani radna zapomniała, lodowisko ma się samofinansować. 

Jest analiza ekonomiczna mówiąca o tym, że jeżeli frekwencja będzie podobna do tych, jaka jest 
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w innych miastach, to sobie z tym zupełnie poradzimy. Natomiast lodowisko latem, jeżeli my 

tam nie będziemy działalności prowadzić, takiej niebiletowanej, nie będzie generowało żadnych 

kosztów, tak? No bo to jest tylko obiekt, który można zamknąć na kłódkę, ale po co? Uważam, 

że warto go również latem udostępnić mieszkańcom. Tu będziemy szukali partnera, który być 

może chciałby tam wprowadzić interaktywny plac zabaw albo jakąś część sportową, typu kort 

tenisowy, czy rolkowisko. Jesteśmy zupełnie tutaj otwarci. Tu również można wpisać to, co bę-

dziemy tam robić latem, do kolejnego budżetu obywatelskiego, tak? Czyli tutaj myślę, że warto 

skorzystać z tej okazji. Również chcę powiedzieć, że nie widzę obszarów życia społecznego, 

które byśmy zaniechali kosztem budowy lodowiska. Oczywiście ktoś może powiedzieć – to 

zamiast wkładać 5 mln w lodowisko, mogliśmy zbudować kolejną ulicę. No pewnie, że tak, ale 

lodowisko dedykujemy wszystkim. Nasze dzieci nie potrafią jeździć na łyżwach, bo się nie ma-

ją gdzie nauczyć, prawda? Proszę zobaczyć, istnieje od ponad dwudziestu lat basen w Chojni-

cach i właściwie, z tego co słyszałem, to chyba nie było utonięć w miejscowości Charzykowy 

nad jeziorem. Dzieci potrafią pływać i sobie świetnie radzą. Jest inicjatywa również miasteczka 

rowerowego i obiektu do treningów samochodowych. Ja tę inwestycję omawiam z Panem rad-

nym Radkiem Kołakiem. Jak będziemy gotowi, to przedstawimy Państwu jakąś konkretną, 

zwartą koncepcję tych rozwiązań. Uważam, że nowe obiekty, które dają nie tylko rozrywkę, ale 

też możliwość zdobywania różnych umiejętności, są w mieście niezbędne i są potrzebne. Dzię-

kuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pani radna Marzenna Osowicka, bardzo pro-

szę. 

− Radna Marzenna Osowicka – tak, kilka pytań. Panie Burmistrzu, czy centrum sportowo-

rehabilitacyjne też będzie samofinansowało się?  

Kolejna rzecz, nie zamierzam wypowiadać się w imieniu mojego kolegi Kamila Kaczmarka od-

nośnie totalnej krytyki, którą Pan Burmistrz przedstawił w swoim sprawozdaniu odnośnie kon-

troli radnych. Zdecydowanie pragnę przekazać, że wykazałam dobrą wolę przeprowadzenia 

czynności sprawdzających w Miejskiej Bibliotece Publicznej. No z dużym zdziwieniem stwier-

dzam, że atak Pana Burmistrza odebrałam jako cel, byśmy my jako radni zrezygnowali z przy-

sługujących nam uprawnień. Otóż, dlaczego? Pozwolę sobie odczytać. 31 stycznia 2018 roku 

weszły w życie przepisy kreujące nowe uprawnienia kontrolne radnych gmin, powiatów i woje-

wództw, przyznając im identyczne uprawnienia, jakie posiadają posłowie i senatorowie. Odpo-

wiednio identyczne przepisy jak w ustawie o samorządzie gminnym – art. 24 ust. 2 ustawy o sa-

morządzie gminnym, znalazły się również w ustawie o samorządzie powiatowym, ustawie o sa-

morządzie województwa. Skutkiem wprowadzenia nowych regulacji jest zwiększenie organiza-

cyjno-prawnych aspektów jawności funkcjonowania samorządów oraz urealnienie funkcji kon-

trolnych członków organów stanowiąco-kontrolnych, jakimi są rady i sejmiki. W wykonywaniu 

mandatu radnego radny ma prawo, jeżeli nie narusza to dóbr osobistych innych osób – przy-

pominam Państwu, że to są nasze uprawnienia – ma prawo do uzyskiwania informacji i materia-

łów, wstępu do pomieszczeń, w których znajdują się te informacje i materiały oraz wglądu  

w działalność urzędu gminy, a także spółek z udziałem gminy, spółek handlowych z udziałem 

gminnych osób prawnych, gminnych osób prawnych oraz zakładów, przedsiębiorstw i innych 

gminnych jednostek organizacyjnych, z zachowaniem przepisów o tajemnicy prawnie chronio-

nej.  

Proszę Państwa, weszliśmy z Kamilem Kaczmarkiem do Miejskiej Biblioteki Publicznej nie 

spodziewając się sytuacji, że nie będzie tam obecności którychś z dyrektorów. Wiedzieliśmy, że 

Pan Zientkowski, o czym nas poinformował, wyjeżdża na wakacje, ale miała być Pani dyrektor 

Ania Lipińska. Z zaskoczeniem właśnie dowiedzieliśmy się, że jest nieobecna. Natomiast in-

formacje, które chcieliśmy uzyskać, dotyczyły przede wszystkim regulaminów organizacyjnych 

biblioteki, regulaminów wewnętrznych, statystyk. Panie, które znajdowały się w tym... druga  

z pań posiadała jakieś umocowanie prawne, aby reprezentować dyrekcję, od samego początku 

zachowały się w sposób totalnie obstrukcyjny. Oświadczyły, że skoro nie ma dyrekcji, to one 
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nie mają prawa udostępnić czegokolwiek. No i niestety poprosiłam, żeby skonsultowały się tele-

fonicznie z Sekretarzem Miasta Robertem Wajlonisem. Nie pomógł w rozwiązaniu tej sytuacji, 

wręcz przeciwnie, z zachowania pań odczytaliśmy, że również Sekretarz Miasta... No i tu może 

pytanie, czy nie zna tejże ustawy, którą przeczytałam przed chwileczką, czy jednak było to dzia-

łanie, które miało nam uniemożliwić procedowanie całej tej kontroli. No wielka szkoda, że te 

panie w bibliotece nie zostały przeszkolone w sposób właściwy, że w sytuacji kontroli radnego 

są zobowiązane do udostępnienia dokumentacji, o którą prosiliśmy. No wykazały brak woli 

współpracy. Interwencja Pana Wajlonisa, zamiast zażegnać konflikt, przyczyniła się do jego 

eskalacji, do eskalacji nieporozumienia. No a stwierdzenie Pana Burmistrza, że zastraszaliśmy 

policją, no też jest chyba absurdalne dlatego, że policja przecież jest od tego, żeby przestrze-

gać... żeby dbać o przestrzeganie prawa, ładu i porządku. A straszenie policją po prostu… nie 

wiem. No przecież to było nasze prawo, zawołać policję. Być może Pan Kaczmarek tutaj popeł-

nił błąd, no ale nie używajmy tego argumentu, że policja jest jakimś straszakiem w momencie, 

kiedy radny wykonuje swój mandat. Dobra, to jest to pytanie.  

Kolejne. Tutaj chciałam zwrócić uwagę i przypomnieć o apelach mieszkańców. Chodzi o dwa 

domy przy ulicy Myśliwka z zalewanymi piwnicami, które to zalania pojawiły się w trakcie 

wykopów pod zachodnie obejście. No i nadal są zalewane. Zwracali się mieszkańcy do wielu 

instytucji i otrzymali informację, że dopiero po zakończeniu inwestycji zachodniego obejścia 

będzie jakaś interwencja. Dobrze. 

Chciałabym pogratulować Pani […], naszej koleżanki z „Głosu Chojniczan”, wygranej w kon-

kursie Dziennika Bałtyckiego „Osobowość Roku 2024” kategoria kultura powiatu – powiat 

chojnicki. No i to na razie tyle. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – ja tylko chciałem przypomnieć, że jesteśmy w punkcie wnioski 

i oświadczenia radnych. Natomiast raczej to, co tutaj padło, to są zapytania, czy interpelacje. Do-

brze by było je sformułować na piśmie i zaadresować do odpowiednich adresatów. Ale to tak na 

marginesie.  

Pan radny Marek Szank, proszę bardzo. 

− Radny Marek Szank – Panie Przewodniczący, Szanowne Koleżanki, Szanowni Radni. Ja mam 

taką prośbę, ponieważ chciałbym przedstawić, znaczy zostałem poproszony o oświadczenie pe-

tycji w sprawie budowy drogi publicznej, a nie usłyszałem w tej wypowiedzi Pana Burmistrza 

właśnie, Panie Przewodniczący, w okresie międzysesyjnym, a to jest informacja, która wpłynęła 

do Burmistrza 10 lutego. Ja w trakcie przerwy dzisiejszej rozmawiałem z Panem Burmistrzem 

na ten temat, ale ponieważ mieszkańcy prosili, abym udostępnił Państwu tę petycję w sprawie 

budowy drogi publicznej dojazdowej ulicy Słoneczne Wzgórze w mieście Chojnice, pozwolicie 

Państwo, że krótko naświetlę, a na przyszłej sesji Pana Burmistrza poproszę o odpowiedź. Krót-

ko. My niżej podpisani mieszkańcy i właściciele działek zlokalizowanych na terenie osiedla Me-

talowiec zwracamy się z uprzejmą prośbą o budowę drogi publicznej dojazdowej z płyt betono-

wych. Od kilkunastu lat samodzielnie lub przy pomocy gminy utwardzamy tę drogę, obecnie ob-

sługującą komunikacyjnie całe osiedle Metalowiec, a w przyszłości również osiedle Bajkowe. 

Nadmienić należy również, że na dzień 31 grudnia 2024 na terenie osiedla zameldowane były 

344 osoby. W związku z powyższym będziemy bardzo wdzięczni Panu Burmistrzowi za docenie-

nie naszych starań i rozpatrzenie naszej petycji w pozytywny sposób. Dziękuję. Tak w skrócie. 

Panie Burmistrzu, wiele dzisiaj mówiliśmy o tych drogach osiedlowych. Chciałbym nadmienić, 

że inwestycja na osiedlu Metalowiec od 2023 roku. Prosiłbym o odpowiedź króciutko. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli, to ja chciałbym oświad-

czyć, że tę petycję przyjmuję. Rozmawiałem z osobą, która tę petycję do urzędu przyniosła i ze-

brała podpisy. Zapewniłem, że Rada Miejska na pewno będzie za tym, żeby jeszcze w tym roku 

wykonać oświetlenie na ulicy Słoneczne Wzgórze i wykonać tę drogę z płyt betonowych. Do-
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datkowym utrudnieniem dla mieszkańców, którzy korzystają z tej drogi jest Bank Żywności, do 

którego wjeżdżają ciężkie samochody, nieraz 40-tonowe i one też degradują tę drogę. My mamy 

też już projekt ulicy Bajkowej i chciałbym to zrobić w ten sposób, że cała ulica Słoneczne 

Wzgórze, to jest około 500 metrów, byłaby wyłożona płytami, a ten fragment również ulicy 

Bajkowej do Banku Żywności też byłby zrobiony, jakieś tam 80 czy 100 metrów. To by powo-

dowało, że nie będzie utrudnień. Mamy na to środki, nie zdobędziemy żadnych środków ze-

wnętrznych, dlatego warto to zadanie zrobić w tym roku. Notabene, odnośnie tej petycji, Pan 

[…] zarzucił mi złamanie RODO. Wiem, że Pani Marzenna ma stały kontakt, proszę, żeby mi to 

udowodnił jak najszybciej, żebym był ukarany w sposób właściwy. Wiem, że jest biegłym od 

RODO, myślę, że swoje tezy, które zawarł w zaprzyjaźnionym portalu, zechce mi udowodnić. 

Czekam więc na karę, mówiąc krótko.  

Kolejna sprawa. Pani […], bardzo pozytywna osoba, która jako wolontariusz, oświadczam, że 

jako wolontariusz pracowała kilka miesięcy w świetlicy przy Jabłoniowej. Rozmawiałem z Pa-

nią […], uzgodniliśmy wspólnie z Chojnickim Centrum Kultury i Panem Przewodniczącym Za-

rządu Osiedla, że będziemy realizować program dla dzieci i młodzieży. Pani […] będzie szefem 

tego programu. Finansowanie będzie po stronie Chojnickiego Centrum Kultury, któremu zwięk-

szyłem na ten cel budżet, za Państwa zresztą zgodą. To będzie w cyklu trzech kwartałów około 

50 tys. zł. Czyli w świetlicy będzie przedpołudniem program senioralny, popołudniu to będzie 

program środowiskowy, czyli młodzieżowi itd. I gdyby nie […], to pewnie by tego nie było, tak 

że też się przyłączam do gratulacji. Ale jest Pani niekonsekwentna, bo Pani na sesji nie gratulo-

wała kiedyś Panu […], który też został osobowością roku z kilkoma SMS-ami, ale zostawmy to. 

Idziemy dalej.  

Myśliwka – temat jest znany w urzędzie i będziemy problem rozwiązywać. Natomiast centrum, 

wracam do początku wypowiedzi, centrum rehabilitacyjno-sportowo-rozrywkowe to nie będzie 

instytucja samofinansująca się, bo w Polsce nie ma takiej instytucji, w której byłby sport, roz-

rywka i rehabilitacja, i to by się wszystko finansowało. Rehabilitacja pewnie tak, część rekrea-

cyjna – tak, jak chodzi o sport, to zdecydowanie nie.  

I na koniec kontrole. Proszę Państwa, ja pragnę powiedzieć bardzo wyraźnie. Pan Kamil Kacz-

marek, i mam notatki służbowe, sam otwierał szafę, wyjmował segregatory, fotografował do-

kumenty, które leżały na biurku. Na tym dokumencie było imię i nazwisko, on to nazwisko wi-

dział, co prawda potem je zakrył przy zdjęciu, i mam na to dowody, mam notatki służbowe.  

A teraz ja zrobię tak, jak on robi, na każdej komisji ma kamerę, nagrywa, potem na swoim por-

talu cytuje siebie samego i Państwa wypowiedzi. My zrobimy tak: teraz, jak Państwo przyjdzie-

cie do nas na kontrolę, to będzie też kamera i będziemy nagrywać obraz i dźwięk, tak żeby było 

jasne. Przy każdej kontroli. Ja mam cztery notatki służbowe. Wszędzie jest straszenie policją  

i prokuraturą. Doprowadza, ten Pan głównie, doprowadza moich pracowników do depresji, au-

tentycznie. Są notatki, ja je opublikuję. Jeżeli Pani się śmieje, to ja nie wiem z czego się Pani 

śmieje, bo do mnie na pewno nie. Jeżeli Pani tak chce kontrolować, to zapraszam do mnie do 

gabinetu, pod moją nieobecność. Czy Pani myśli, że Wiceburmistrz wpuści Panią, żeby Pani 

grzebała w moich szafach? Wypraszam sobie coś takiego. To są jakieś kpiny. Natomiast niefra-

sobliwe było to, że Pan Zientkowski był na urlopie planowanym, a Pani dyrektor nie było. Po-

winna być i powinna Państwa obsłużyć w tym zakresie, o który prosiliście. Ale takie twierdze-

nia, że jako radni jesteśmy ponad dyrekcję i nasze polecenia są ważniejsze, muszą być wyko-

nywane. Zaraz, nie jesteście ponad dyrekcję. Macie współpracować kontrolując. Poza tym ape-

lowałbym o to, żeby kontrolować w sposób cywilizowany. Przychodzicie do jednostki, mówicie 

– proszę bardzo, chcemy mieć wykaz dokumentów do wglądu. Dyrektor powie – proszę usiąść 

na pół godzinki, zrobię kawkę, pozbieram, poszukam, przedłożę. Ale nie na tej zasadzie, że Pan 

radny sobie otwiera szafę i wyjmuje segregator i sobie go przegląda. Bo on może. On może. 

Którą szafę Pani chce u mnie zobaczyć? Tam gdzie mam ubrania, garnitury, czy tam gdzie mam 

suweniry, czy kalendarze z dwudziestu paru lat? Proszę Państwa, no troszeczkę ogłady,  

no przecież nikt nic nie chce schować. To wszystko jest publiczne, nikt nikogo tutaj ani nie 

okrada... Zresztą, proszę Państwa, jeżeli ten sam Pan radny mówi, że RDF nie pracuje, ja za-

mieszczam filmik, że pracuje i produkuje paliwo, no to komu dajecie rację? No przecież nie 
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słowo przeciwko słowu. Jedźcie do ZZO i zobaczcie, że instalacja działa. A tak nie wolno robić. 

Tylko nikt tego nie prostuje, nikt nie potrafi powiedzieć przepraszam, rzeczywiście nie spraw-

dziłem, powiedziałem, wycofuję się z tego. Tego nie ma. Ja się tego nie spodziewam. Jeżeli 

chodzi o Komisję Rewizyjną, się odniosę, prosta rzecz, za chwilę Państwo udowodnią, że Ko-

misja Rewizyjna nie działa i Państwo jako radni więcej skontrolowali niż cała Komisja Rewi-

zyjna. To o to chodzi. Sebastian Matthes ma sto procent racji. Ja chcę być kontrolowany perma-

nentnie, przez wszystkich. Kontrolujcie, przychodźcie, dostaniecie wszystkie dokumenty, nie 

mam nic do ukrycia. Natomiast róbmy to w sposób cywilizowany. Jeżeli Pan Kaczmarek jesz-

cze jedną szafą otworzy, to ja zapewniam, że właśnie wtedy wezwę policję. Zapewniam, że to 

zrobię. Nie chcę tego zrobić, wolałbym tego nie robić. Ale taki sposób, jak on się zachowuje, to 

jest sposób, którego ja nie akceptuję. A mówię to bez jego obecności, chociaż może nie powi-

nienem, bo jeżeli kogoś krytykuję, to ten ktoś powinien tu być, ale też go nie ma, ale jest w klu-

bie Prawa i Sprawiedliwości i to, co ten Pan robi, schodzi na was, członków klubu PiS. Na was. 

On was firmuje, on was legitymizuje. No chcielibyście przeżyć to, co ci... Zapraszam was po 

sesji, koleżanki i kolegów z Prawa i Sprawiedliwości, ja wam te notatki odczytam u mnie w ga-

binecie, to zobaczycie, co tam jest napisane. Jeden z kontrolowanych wpadł w taki stan nerwo-

wy, że po prostu się popłakał. Mężczyzna. To jest normalne? Do czego to ma doprowadzić? To 

są zachowania dla mnie jakieś takie zupełnie dziwne. Nie chcę ich nazywać, bo nie jestem leka-

rzem, ale uważam, że trzeba się pohamować troszeczkę w tym wszystkim, bo niedługo za-

czniemy do siebie strzelać, a to nie o to chodzi w tym wszystkim. Strzelajmy na argumenty, ale 

nie na groźby jakieś takie. To są ewidentne groźby dla mnie. Jak mi nie pokażesz, to wezwę po-

licję. Jak mi nie pokażesz, wezwę prokuraturę. Przepraszam, ja tego nie akceptuję, chciałbym to 

wyraźnie oświadczyć. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pani radna Marzenna Osowicka, bardzo pro-

szę. 

− Radna Marzenna Osowicka – no, przed chwileczką zastosował Pan tę samą argumentację, co 

Pan Kamil Kaczmarek, postraszył właśnie kontrolujących również policją. Dzięki bardzo za taki 

wywód. Niestety, coraz bardziej utwierdzam się w przekonaniu, że te wszystkie zabiegi rze-

czywiście dążą do jakiegoś ukrywania pewnych faktów, dokumentów. Niepotrzebnie robicie 

Państwo taki problem. Przychodzi radny, prosi o dokumenty w ramach transparentności, a się 

mu tego nie udostępnia. I to jest... W ogóle się Pan nie odniósł do tej ustawy, Panie Burmistrzu. 

Ustawa całkowicie właśnie pozwala na przeprowadzenie kontroli. Niestety w tej argumentacji, 

którą Pan użył, są również elementy takiego straszenia, tak jak... No właśnie policją Pan straszy. 

Dzięki śliczne. Dobra.  

Ja poproszę teraz jeszcze o zgłoszenie incydentu dezinformacji do CERT. CERT to jest właśnie 

centrum działające w strukturach NASK – Państwowego Instytutu Badawczego do reagowania 

na incydenty naruszające cyberbezpieczeństwo. 16 lutego około godziny jedenastej ktoś 

umieszczał komentarze na portalu Facebook.com pod postem […] – „Otwarte drzwi dla Warsz-

tatu Terapii Zajęciowej”, posługując się fałszywym kontem […]. Osoba ta znała doskonale 

chojnickie realia, znała nazwiska działaczy, dziennikarzy, posłów. Zachodzi duże prawdopodo-

bieństwo szerzenia dezinformacji przez hejterów opłacanych przez rosyjskie służby. Nie ma w 

przestrzeni publicznej Chojnic miejsca dla hejterów opłacanych przez rosyjskie służby. Tak że 

bardzo proszę przejąć się, nie wyśmiewać, tak jak ma to Pan we zwyczaju, wniosków opozycji. 

To nie jest sprawa, którą można całkowicie zbagatelizować. Jeszcze może pytanie… 

Przewodniczący Maciej Polasik – oświadczenia, Pani radna. 

− Radna Marzenna Osowicka – dobrze. Oświadczam, że dzięki zjednoczeniu się mieszkańców, 

czytelników, którzy korzystają z Filii nr 6 Miejskiej Biblioteki Publicznej, a także radnych, do-

prowadziliśmy do decyzji o nielikwidowaniu właśnie tejże filii. Niestety sukces, jak wiele ży-

ciowych sukcesów, niesie ze sobą pewne porażki i taką porażką jest potraktowanie pracownic 
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filii. Była o tym mowa podczas Komisji Edukacji i Kultury. Myślę, że jeszcze będziemy wracać 

do tej sprawy, będziemy prosić o wyjaśnienia, a póki co filia istnieje i bardzo się cieszymy, że 

nie robi się oszczędności na placówkach edukacyjnych, kulturalnych, z których korzystają 

mieszkańcy, że jest możliwość na rozwijanie tego obszaru. Audyt, który został zrobiony, pro-

gram naprawczy, moim zdaniem, jest jakąś taką namiastką programu, dlatego że stwierdzenie, 

iż konieczna jest natychmiastowa cyfryzacja zbiorów... Przecież to jest nie do końca fakt. Ta fi-

lia biblioteczna jest skomputeryzowana, panie obsługiwały komputery, przynajmniej jeśli cho-

dzi o… niechże znajdę, cały księgozbiór jest w internecie. Panie korzystały online z katalogu, 

nie było tylko wypożyczeń przez internet. To nie ma zgody na to, żeby... Aha, poza tym jeszcze 

zostały one w taki bardzo nieładny sposób pomówione, jakoby nie wykonywały właściwie swo-

ich obowiązków. Będziemy czekać na oczyszczenie, jeśli chodzi o te pomówienia. Są możliwo-

ści, żeby sprawdzić i w tym momencie no brak zgody na traktowanie w ten sposób osób, które  

z ogromnym zaangażowaniem od kilkudziesięciu lat właśnie pracują w tej filii i realizują po-

trzeby czytelników. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pan radny Zdzisław Januszewski, bardzo proszę. 

− Radny Zdzisław Januszewski – Wysoka Rado, ta kontrola z czegoś wynikała, jakąś miała 

przyczynę, a przyczyna to atmosfera, jaka panuje, panowała w filii biblioteki. To dwukrotne 

próby likwidacji tej biblioteki sprawiały, że pracownicy byli tam dosłownie zaszczuwani. To 

miło, że Pan Burmistrz łzy roni z pracownikiem, pewnie i słusznie, ale to jest skutek, a przyczy-

na leży w bibliotece, w traktowaniu tych pracownic. Ja nie chcę zbyt wchodzić w głębię, żeby 

tym paniom nie szkodzić, żeby nie dokładać im, ponieważ sytuacja była taka, że ploty szły na 

miasto, a społeczeństwo... Społeczeństwo, no ludzie, już osądzili i skazali te panie. Taka sytua-

cja. Ta atmosfera była tak gęsta, że powiem w cudzysłowie, że siekierę można było powiesić, 

no może przesada, ale noże na pewno. Noże na pewno. A więc ja wierzę, że dojdziemy do po-

rozumienia dla dobra rozwoju czytelnictwa. Wszystko, myślę, jest przed nami. Trochę zasmuci-

ła mnie analiza Miejskiej Biblioteki Publicznej, która jest pozytywna, widać pracę, zaangażo-

wanie. Szkoda tylko, że zabrakło danych, że pomimo że w województwie plasujemy się nieźle 

statystycznie, to całe województwo jest na ostatnim miejscu w Polsce, podaję dane według 

„Zawsze Pomorze” artykułu, pod względem... Pod względem... No proszę przedstawić inne da-

ne, Panie Burmistrzu, a nie uśmiechać się od ucha do ucha, bo to... A dodam więcej, mówi się  

o likwidacji stanowisk, a pod względem ilości pracowników co do wypożyczanych książek wo-

jewództwo pomorskie plasuje się na przedostatnim miejscu. Kochani, musimy nie likwidować 

stanowiska, lecz zastanawiać się, jak je optymalnie wykorzystać. Mamy świetlice, piękne świe-

tlice. A co by szkodziło, gdyby wprowadzić tam elementy biblioterapii? Nie całą filię biblioteki, 

ale szafkę, ażeby tę świetlicę... spotkał się raz w tygodniu pracownik biblioteki z seniorami,  

z dziećmi. To nie problem likwidacji etatów, lecz właściwego ich wykorzystania.  

Panie Burmistrzu, z tą policją pechowo, ale niech Pan się nie krępuje, niech Pan wzywa policję. 

Wzywał Pan na mnie policję, straż miejską. Kazus Jarugi-Nowackiej. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – przepraszam bardzo. Proszę Państwa, temat biblioteki, filii bi-

blioteki w zasadzie w momencie, kiedy projekt uchwały o jej likwidacji został zdjęty z porządku 

obrad, no nie ma tego tematu. No nie pompujcie balonu i nie twórzcie problemów tam, gdzie ich 

nie ma, tak? Zreformujmy, wyremontujmy. Filia będzie i to wszystko. Skupmy się na pozytywach 

tego, co się wydarzyło, a nie na sprawach negatywnych. I ja naprawdę bardzo proszę nie dolewać 

oliwy do ognia, tak? Mam nadzieję, że taka będzie wypowiedź Pana Burmistrza, tak? Chociaż. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – obchodzimy w tym roku 750-lecie miasta i pewne tematy hi-

storyczne odżywają. Dlatego, proszę Państwa, ja pragnę powiedzieć, że Izabela Jaruga-

Nowacka, bo tę osobę wspomniał, świętej pamięci, Pan radny, była piękną i mądrą kobietą. Iza-

bela Jaruga-Nowacka. 
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[wypowiedź radnego Zdzisława Januszewskiego poza mikrofonem] 

− Burmistrz Arseniusz Finster – ale Pan nawiązał do tej postaci. 

[wypowiedź radnego Zdzisława Januszewskiego poza mikrofonem] 

− Burmistrz Arseniusz Finster – proszę Pana, mam prawo mówić o kimś, kto nie żyje, w sposób 

przeze mnie uzgodniony i proszę mnie nie cenzurować. Po prostu to, co Pan teraz zrobił, to jest 

grube świństwo, bo ta osoba nie żyje. To jest grube świństwo. A Pan pamięta, że ja, ja umiem 

rozwiązywać konflikty, bo Pan pracował kiedyś w Ośrodku Profilaktyki Rodzinnej. Jeżeli Pan 

chce żebym ja te tematy rozwijał, to mogę je rozwijać, ale zostawmy to na dzisiaj.  

Teraz tak. Nie straszę policją, tylko powiedziałem, że jeżeli ktoś będzie kontrolował i sam bę-

dzie otwierał szafy i sam będzie wyjmował dokumenty, to wtedy wezwę policję. To jest całkiem 

normalne. Tak czy nie? Jak nie, to idźcie Państwo do urzędu, sobie pootwierajcie szafy, weźcie 

wszystko do domu, co chcecie. Teraz Pani nie ma racji, możecie wszystko kontrolować, ale nie-

raz dokumenty trzeba zanonimizować, czego przykładem... O to, co Pani wystąpiła. Ja nie mogę 

dać Pani całego katalogu, tam są nazwiska. Jest RODO. Ma Pani eksperta w swoim dialogu,  

z Panem […] Pani porozmawia. Pewne dokumenty trzeba przygotować, musimy chronić dobra 

tych osób, które są objęte tą ustawą. Tak więc ja was nie straszę. Jestem daleki od tego, ale też 

się was nie boję. Do żadnych porozumień nie dojdziemy, bo przy takim sposobie dialogowania, 

jaki Państwo proponują, to jakie my porozumienie możemy zawierać? Jesteście przeciwko 

wszystkiemu, budowa ulic – nie, dołożenie środków na to – nie, na to – nie. Okej, ja przyjąłem 

to do wiadomości. Mam grubą skórę, sobie z tym wszystkim poradzę.  

I na koniec – wprowadzić elektroniczny system obsługi biblioteki. Czy Pani wie o co chodzi? 

Nie chodzi o to, że panie sobie wprowadzą do komputera pozycje, jakie mają na półkach, cho-

dzi o elektroniczną obsługę klienta. 

[wypowiedź radnej Marzenny Osowickiej poza mikrofonem] 

− Burmistrz Arseniusz Finster – proszę mi nie przeszkadzać. Neguje Pani, bo Pani mówi, że 

mają to zrobione. Nie mają tego zrobione. Cała biblioteka ma, tylko filia nie ma. Nie będzie 

oszczędności – będą oszczędności, bo schodzę z 3,25 etatu, czy 3,5 etatu na 2 etaty i wreszcie 

wywiercę otwór w ścianie, żeby ktoś, kto siedzi w czytelni dla dzieci, widział, że jest czytelnia 

dla dorosłych. No przecież… dojść do absurdu w tej bibliotece, gdzie pani musiała siedzieć, 

wypożyczając pięciu dzieciom książki i nie mogła obsłużyć osoby dorosłej. No to jest absurd. 

Winię za to i dyrekcję biblioteki, chcę głośno powiedzieć, i też Panią kierowniczkę filii w pew-

nym sensie. Ja rozmawiałem z Panią kierowniczką i obiecałem jej, że jeszcze porozmawiamy. 

To odnośnie katalogu postępowanie się toczy. Ja nikogo nie oskarżam, z moich ust nie padło 

żadne oskarżenie. Natomiast uważam, że trzeba cenić ten wkład pracy, który panie wniosły do 

filii biblioteki, ale nie można wygłaszać jakiś takich peanów. Pan widzi siekierę zawieszoną, 

Pani widzi jakieś wielkie tutaj... No człowiek pracuje, pracujemy po to, żeby pracować dobrze  

i ja tę dobrą pracę jestem w stanie docenić. Jestem przekonany, że Pani kierownik filii pracowa-

ła dobrze, być może pewnych rzeczy nie zauważyła. Tak samo mam pewne zastrzeżenia do Pani 

dyrektor biblioteki, że pewne rzeczy trzeba było wdrażać szybciej. Ten program naprawczy to 

jest właściwie program, który powinien funkcjonować już od kilku lat w bibliotece, a nie teraz, 

kiedy coś się wydarzyło, tak? Ale tym świeżym powiewem wiatru jest właśnie w tej bibliotece 

Pan doktor Przemysław Zientkowski, który wiele rzeczy inicjuje, angażuje się i może jest tro-

szeczkę za mocny w postępowaniu, ale uważam, że może się doszlifować i będziemy jeszcze 

mieli z tego wszystkiego dużą korzyść.  

Tak więc ja myślałem, tak fajnie szła ta sesja, już chciałem podziękować, ale widzę, że my czę-

sto potrafimy, ja również niestety łowię się na ten haczyk, rozmawiać o niczym. Przejdźmy do 

działania. Tylko w działaniu jest sens i jestem przekonany, że wiele jeszcze wspólnie jako koa-

licja możemy zrobić. Dziękuję. 
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Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Andrzej Plata, bardzo proszę. 

− Radny Andrzej Plata – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Troszkę, 

troszkę spokoju, apeluję. Jesteśmy w punkcie oświadczenia i wnioski radnych.  

Szanowni Państwo, nie mam wpływu na innych, a mam wpływ na siebie. Jeśli zmienię siebie, 

zmienię wszystko wkoło siebie. Ale mam takie pytanie, niech każdy odpowie sam sobie w swo-

im sumieniu, w swoim sercu – ile ja właściwie przeczytałem ostatnio książek. Czytelnictwo  

w naszym kraju totalnie spada. Jeśli wierzyć badaniom, które są [niezrozumiałe słowo], ludzie 

nie korzystają z książek, szczególnie młodzież. Dzieci, młodzież książek nie czyta, nie odwie-

dza bibliotek. Ja nie mówię o naszej filii, tylko w ogóle. Niech każdy sam sobie odpowie, ile 

pozycji w roku przeczytał, ile polecił swoim bliskim, swoim znajomym, swojemu otoczeniu  

i niech wtedy na spokojnie każdy do tego podejdzie. Szanowni Państwo, to jest... Opanujmy 

emocje, ludzie nas słuchają, ludzie nas obserwują, jesteśmy ich przedstawicielami. Bez różnicy 

czy reprezentujemy stutrzydziestoosobową grupę, czterystu... Jesteśmy wszyscy w Chojnicach. 

Tak że troszkę opanowania. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pani radna Marzenna Osowicka, oświadczenia rad-

nych, bardzo proszę. 

− Radna Marzenna Osowicka – oświadczam, Panie kolego Andrzeju i Wysoka Rado, że bardzo 

cenię sobie takie filozoficzne podejście do rzeczywistości, tylko że jednak mam małą uwagę. 

Skoro to czytelnictwo spada, to jednak należy poczynić wszelkie starania, żeby jednak propa-

gować go. Dobra książka to jest naprawdę szansa dla naszych dzieci, tych najmłodszych, tych 

starszych, żeby wyedukować się w tej naszej aktualnej rzeczywistości i być potencjałem dla na-

szego polskiego narodu.  

I jeszcze również oświadczenie, wniosek. Rozgorzała ostatnio dyskusja odnośnie właśnie nieru-

chomości, którą można by na osiedlu Kolejarz, którą mogłoby miasto zakupić na potrzeby tegoż 

osiedla samorządowego, gdzie mieszkańcy mogliby znaleźć właśnie swoje miejsce na spotka-

nia. Fantastyczny przykład właśnie świetlicy, która niedawno rozpoczęła działalność u mojego 

kolegi Marcina Gruchały, przewodniczącego, gdzie naprawdę ożywiła ta świetlica tę społecz-

ność mieszkającą tam. To samo mogłoby się zadziać na osiedlu Kolejarz, a ja, jako członek za-

rządu Osiedla nr 4 Hallera-Bursztynowe, chciałabym też przypomnieć, że wiele lat temu upo-

minaliśmy się z nadzieją o sympatyczny lokal, który mieści się właśnie przy ulicy Igielskiej, 

bliziutko Schroniska dla Nieletnich. To jest taka piwnica, gdzie pamiętam fantastyczne spotka-

nia właśnie związane z promocją sportu. Tam i twoi wychowankowie, Marcinie, brali udział, 

Andrzeja Platy również. No i myśleliśmy, że może to też będzie miejsce jako takie miejsce spo-

tkań dla właśnie mieszkańców. Czy możemy wrócić do tego tematu? Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Zdzisław Januszewski, bardzo pro-

szę. 

− Radny Zdzisław Januszewski – już tylko skrótowo. Myślałem, że Pan Burmistrz, bo to do 

niego... Ja... Niech żyje manipulacja. Niech żyje manipulacja. Ja użyłem nazwiska Pani Jarugi-

Nowackiej, świętej pamięci, tylko by przywołać fakt. Natomiast cała moja wypowiedź dotyczy-

ła, kierowałem do Pana Burmistrza, żeby nie krępował się. A ta dalsza część, rzeczywiście Pan 

Burmistrz powiedział – świętej pamięci Januszewski. Ja jestem gotów to udowodnić, chociaż 

właściwie nie warto, nie ma o co się sprzeczać. Ale wyszła sytuacja wesoła i tak przyjmuję. Nie 

ma żadnych problemów, ale było to. Jeżeli Pan Burmistrz ma wątpliwości, to ja to udowodnię. 

Powiedział – świętej pamięci Januszewski. 

Przewodniczący Maciej Polasik – gwoli ścisłości. Pan Burmistrz powiedział tak – Pani Jaruga-

Nowacka, świętej pamięci, radny Januszewski. To było w tej, w tej... Świętej pamięci dotyczyło 

Pani Jarugi, a nie Pana radnego i każdy zrozumiał to, co chciał usłyszeć. Jedni usłyszeli tak, drudzy 

usłyszeli siak. Dziękuję bardzo. Pani Renata, radna Renata Dąbrowska i myślę, że to już będzie 
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ostatni głos w dniu dzisiejszym, bo już radni pomału opuszczają salę obrad bez mojej zgody i wie-

dzy. 

− Z-ca Przewodniczącego Renata Dąbrowska – ja powiem tylko bardzo krótko, że nie zapomi-

najmy o tym, że nie wszyscy chodzą do biblioteki wypożyczać książki. W dzisiejszych czasach 

jest bardzo dużo ludzi, którzy kupują książki i mają je w swoich własnych zbiorach. I jest też 

bardzo dużo osób, którzy słuchają audibooków. To nie mówmy o tym, że duża liczba może nie 

czyta książek, bo takich osób jest bardzo dużo. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Zamykam punkt trzydziesty drugi. 

Ad. 33 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu trzydziestego trzeciego, a mianowicie 

informacje o złożonych interpelacjach, zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach. Informuję 

Państwa radnych, że w okresie między sesjami na moje ręce wpłynęły trzy interpelacje i jedno za-

pytanie Pana radnego Patryka Tobolskiego oraz jedno zapytanie radnej Marzenny Osowickiej, które 

zostały przekazane adresatowi, czyli Panu Burmistrzowi. Pan Burmistrz ustosunkował się już do 

dwóch interpelacji radnego Patryka Tobolskiego oraz zapytania radnej Marzenny Osowickiej. 

Wszystkie te pisma, o których mówię, są dostępne w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Ad. 34 

Przewodniczący Maciej Polasik – punkt trzydziesty czwarty – wolne wnioski i oświadczenia klu-

bowe. Bardzo proszę, Pan radny Zdzisław Januszewski. 

− Radny Zdzisław Januszewski – Wysoka Rado, Panie Przewodniczący. Oświadczenie Klubu 

Radnych Prawa i Sprawiedliwości w Radzie Miejskiej w Chojnicach. Szanowni Państwo, Klub 

Radnych Prawa i Sprawiedliwości stanowczo protestuje przeciwko wykorzystaniu Rady Miej-

skiej jako adresata propagandy wyborczej Rafała Trzaskowskiego – kandydata na urząd prezy-

denta Rzeczypospolitej Polskiej. Na adres Rady Miejskiej w Chojnicach wpłynęła korespon-

dencja agitacyjna od komitetu wyborczego tego kandydata. List ten jest jaskrawym przykładem 

nadużycia zasobów publicznych do celów kampanijnych, co może stanowić naruszenie zasady 

neutralności administracji publicznej, wynikającej z kodeksu wyborczego – art. 108 § 1 i § 102. 

Niedopuszczalne jest wykorzystanie urzędowych adresów radnych do prowadzenia agitacji po-

litycznej. Dodatkowo rodzą się poważne wątpliwości dotyczące ochrony danych osobowych. 

Czy adresy radnych zostały wykorzystane zgodnie z przepisami RODO oraz ustawy o ochronie 

danych osobowych? Kto i na jakiej podstawie prawnej udostępnił te dane komisarzowi wybor-

czemu? Nasze oburzenie jest tym większe, że jeszcze niedawno Burmistrz Miasta odmówił na-

szemu klubowi radnych prawa do organizacji konferencji prasowej na temat sprzedaży nieru-

chomości, argumentując to rzekomą neutralnością polityczną urzędu. Dziś ta neutralność została 

brutalnie złamana przez kampanię kandydata wspieranego przez środowisko Burmistrza. To hi-

pokryzja w najczystszej postaci. Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości domaga się wyjaśnień 

od władz miasta w tej sprawie, w sprawie dystrybucji tych listów. Jednocześnie rozważamy 

skierowanie sprawy do Państwowej Komisji Wyborczej oraz Prezesa Urzędu Ochrony Danych 

Osobowych celem zbadania, czy doszło do naruszenia przepisów prawa. Sprzeciwiamy się wy-

korzystaniu instytucji samorządowych do celów partyjnej propagandy. Klub Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości w Radzie Miejskiej w Chojnicach. Chojnice, 10 marca 2025 r. Dziękuję bar-

dzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – wolne wnioski i oświadczenia klubowe, tak że na tym zakoń-

czymy dzisiejsze…  

[wypowiedź Zastępcy Burmistrza Adama Kopczyńskiego poza mikrofonem] 
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Przewodniczący Maciej Polasik – nie, nie ratusz. Ja sprawę wyjaśnię, bo chciałem coś powie-

dzieć, ja sprawę wyjaśnię, bo nie wiedziałem o tym. Na tych kopertach nie ma ani żadenej piecząt-

ki, ani nic. Dowiem się kto to umieścił w naszych skrzynkach i wtedy… Nie wiem kto. Natomiast 

imię i nazwisko, rada miejska, to nie są dane osobowe. Jesteśmy osobami publicznymi, tak? Tu nie 

ma żadnych danych wrażliwych, ani nic. To, że ja jestem radnym miejskim, to wszyscy wiedzą i że 

to jest Rada Miasta Chojnice, ja nie muszę wyrażać zgody, ani… To nie są moje dane wrażliwe. 

Natomiast faktem jest, że to się… Ja nawet tego nie czytałem. Tak że wyjaśnię to i wtedy odpo-

wiem dlaczego tak się stało, tak? 

Ad. 35 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu trzydziestego piątego. Zamykam  

X sesję Rady Miejskiej w Chojnicach. 

Imienne wykazy głosowania stanowią załącznik nr 30 do protokołu. 

Protokół sporządziły: Sekretarz X sesji Przewodniczący 

 Rady Miejskiej Rady Miejskiej  
  

Sylwia Szewe, Beata Biesek Sebastian Matthes Maciej Polasik  

 


